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Muzyka grała w jego sercu. 
W sobotę pożegnaliśmy Piotra Bohdana 
Gniado. Miasto straciło kolejnego 
wybitnego mieszkańca                                 str. 2

Fala samobójstw. W ciągu trzech dni 
doszło w Sochaczewie do trzech samobójstw. Py- 
tamy, dlaczego ludzie odbierają sobie życie       str. 5

Sonata Park w listopadzie? 
Prawdopodobnie wtedy zostanie uruchomione 
nowe centrum handlowe. Kolejne znane 
fi rmy otwierają swoje sklepy                          str. 9

POLECAMYDziś w „Ziemi”

W niedzielę 28 września na polach czerwonkowskich pojawiły się tysiące widzów, 160 rekonstruktorów, 
ciężki sprzęt bojowy, a nawet samolot. Okazją do tego było widowisko historyczne „Obronić miasto”. 
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Brązowa Katarzyna

Katarzyna Grzybowska (SKTS) została brązową medalistką 

Mistrzostw Europy, które odbyły się w dniach 24 - 28 września 

w Lizbonie

Wielka bitwa 
o Sochaczew

 więcej strona 21
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PODZIĘKOWANIA

Odszedł Piotr Bohdan Gniado
Z wielkim smutkiem zawiadamiamy, że 24 września zmarł 
Profesor Piotr Bohdan Gniado. Przez ponad 30 lat pracy 
w Państwowej Szkole Muzycznej I i II stopnia w Sochaczewie wy-
chował muzyczne pokolenia młodych ludzi. Lubiany przez dzieci 
i młodzież, rodziców, pedagogów i współpracowników, ceniony za 
wiedzę, umiejętności i życzliwość. 
Niekwestionowany autorytet muzyczny i pedagogiczny. 

Z żartem przekazywał nam mądrości życiowe, a wiele wypowiadanych przez Niego 
sentencji stało się wskazówką w rozwiązywaniu naszych codziennych problemów. 
W życie kulturalne Sochaczewa wpisał się  jako założyciel i dyrygent wielu formacji 
muzycznych. Jego pomysły muzyczne pozostaną na kartach wielu opracowań utworów 
chóralnych i orkiestrowych.
Z sympatią śledził codzienne życie współczesnej sochaczewskiej szkoły muzycznej. 

Będzie nam brakować  Jego życzliwości i troski. 
Rodzinie składamy wyrazy współczucia.

Wdzięczna Społeczność Państwowej Szkoły Muzycznej I i II st. w Sochaczewie
ZS-976 

Z ogromnym żalem i smutkiem przyjęliśmy wiadomość o śmierci

Piotra Bohdana Gniado
przez ponad 30 lat nauczyciela i wychowawcy w Państwowej 
Szkole Muzycznej, założyciela wielu zespołów i formacji muzycz-
nych, dyrygenta, aranżera, wielkiego miłośnika muzyki. Dla so-
chaczewskiej kultury to ogromna strata. Odszedł lubiany na-
uczyciel, ale też subtelny, ciepły, niebanalny człowiek, wspaniały 
mąż i ojciec.
Szczere wyrazy współczucia pragniemy przekazać córce 
Annie Wróblewskiej, dyrektorowi Państwowej Szkoły Muzycznej w 
Sochaczewie, a także pozostałej rodzinie i przyjaciołom zmarłego

Przewodnicząca Rady Miejskiej
Jolanta Gonta

wraz z radnymi Rady Miejskiej
Burmistrz Sochaczewa Piotr Osiecki

wraz z pracownikami Urzędu Miejskiego
ZS-983

Podziękowanie
Wszystkim, którzy zaangażowali 
się w oprawę muzyczną uroczy-
stości pogrzebowej oraz towarzy-
szyli w ostatniej drodze naszego 
kochanego Męża i Taty
ŚP. Piotra Bohdana Gniado
z serca płynące podziękowania
składają Żona i Dzieci

ZS-992 

Podziękowanie
Zespołom Pogotowia Ratunkowe-
go, które w dniach 23 i 24 wrze-
śnia przyjechały z pomocą do 
naszego Taty - Piotra Boh-
dana Gniado dziękujemy za 
fachowość, wyrozumiałość i sza-
cunek dla chorego.

Żona i Dzieci
ZS-993

Najbardziej fałszywym stwier-
dzeniem, wprowadzonym do 
naszego języka jest często uży-
wane porzekadło, że „nie ma 
ludzi niezastąpionych”. I zno-
wu jestem zmuszona przypo-
mnieć sobie bezsensowność i 
płytkość tego stwierdzenia, kie-
dy musiałam sobie uzmysłowić, 
że straciłam nie tylko serdecz-
nego kolegę i przyjaciela, któ-
rego znałam „od zawsze”, ale 
całe nasze miasteczko utraciło 
członka społeczności, którego 
zastąpić się nie da. 

Obdarzony ogromnym 
talentem muzycznym, słu-
chem absolutnym, a także 

gotowością do pracy, do dzia-
łania, do niesienia pomocy 
tam, gdzie trzeba. Mogłabym 
jeszcze długo wymieniać jego 
zalety, ale ta długa wyliczan-
ka też nie będzie miała mocy 
sprawczej przywrócenia czło-
wieka, który opuścił nas na 
zawsze. Mogę powiedzieć tyl-
ko: Pozostań w naszej pamię-
ci, dokąd będzie nam ona to-
warzyszyć. Wierzę, że dobro, 
które czyniłeś innym, stanie 
się dla Ciebie pomostem, któ-
ry wolą Najwyższego zapro-
wadzi Cię tam, gdzie powita-
ją Cię chóry anielskie…

Maria Gołkowska 

Bohdana zastąpić się nie da

A przyszło ich wielu - przy-
jaciele, byli uczniowie, 
zwykli znajomi i oczywi-
ście liczna rodzina. Bo Pan 
Bohdan mógł się pochwa-
lić dużą i, podobnie jak on, 
muzykalną rodziną. Jego 
drugą wielką rodziną była 
społeczność szkoły muzycz-
nej, w której przepracował 
ponad 30 lat i która godnie 
go pożegnała.

- Muzyka nieustannie 
grała w jego sercu. Mógł go-
dzinami rozmawiać o niej. 
Ale poza tym pan Bohdan 
był dobrym człowiekiem. 
Pamiętam jego promienną 
twarz, kiedy spotykał dru-
giego człowieka - usłysze-
liśmy w czasie wzruszającej 
homilii.

I były to niezwykle traf-
ne słowa, bo oprócz mnóstwa 
muzycznych zasług, pan Boh-
dan miał jeszcze jedną - lubił 
ludzi. Uwielbiał pogawędki, 

często okraszane dowcipnymi 
anegdotami i życiowymi mą-
drościami. Ja także uwielbia-
łam rozmowy z nim. Ostatnio, 
niestety, tylko telefoniczne, w 

których podsuwał tematy do 
gazety, albo wręcz sugero-
wał, że sprawę trzeba załatwić 
na łamach. Zawsze jednak ro-
bił to gwoli sprawiedliwości. 

Bo komuś należało się odda-
nie zasług, bo ktoś inny został 
pominięty przy rozdawaniu 
pochwał. To w nim urzekało. 
Pamiętam, jak kilka lat temu 

zadzwonił do mnie, bo przy-
pisałam mu skomponowanie 
kurantów, które rozlegają się 
z wieży kościelnej. Mimo że 
miał przy tym swoje zasługi, 
nie obyło się bez sprostowania.

O Panu Bohdanie moż-
na by opowiadać bardzo 
długo, bo to jeden z tych, 
którzy przejdą do historii 
naszego miasta. Czytelni-
ków odsyłam na naszą stro-
nę internetową www.zie-
mia-sochaczewska.pl, gdzie 
zamieszczamy przeprowa-
dzoną trzy lata temu roz-
mowę z Piotrem Bohdanem 
Gniado. Zaś Rodzinie, w 
imieniu całego zespołu re-
dakcyjnego, składam wyra-
zy głębokiego współczucia.

Jolanta Śmielak-Sosnowska

Muzyka grała w jego sercu
W sobotnie popołudnie 27 września pożegnaliśmy Piotra Bohdana Gniado, o którym Maria Gołkowska pisze, że, wbrew obiegowym opiniom, 
nie da się go nikim zastąpić. Pewnie podobnie myślą wszyscy ci, którzy przyszli do św. Wawrzyńca, aby odprowadzić go w ostatnią ziemską podróż.
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Czym się zajmuje Centrum 
Badawczo - Rozwojowe 
UO - TECHNOLOGIA?

Zajmujemy się badaniami 
świeżych i przetworzonych 
owoców i warzyw. Dysponu-
jemy wysokiej klasy sprzę-
tem laboratoryjnym oraz 
wykwalifi kowaną kadrą, to 
gwarantuje rzetelne badania 
i najwyższe standardy otrzy-
mywanych wyników.

Co wyróżnia wasze labo-
ratorium spośród innych?

Przede wszystkim rze-
telność, szybkość działania i 
konkurencyjne ceny. Posia-
damy akredytacje przy Pol-
skim Centrum Akredytacji 
w zakresie oznaczania pozo-
stałości środków ochrony ro-
ślin, wartości energetycznej 
produktu oraz na pobieranie 
próbek świeżych owoców i 
warzyw. Nasi pracownicy, po 
odpowiednich szkoleniach, 
mogą się wykazać zaświad-
czeniem wydanym przez 

WIJHARS i zdanym egzami-
nem państwowym.

Jak zlecić badania w labo-
ratorium UO - TECHNO-
LOGIA?

Można tego dokonać na kilka 
sposobów: dostarczyć osobiście 
do naszej siedziby w Słomczy-
nie, zlecić próbobranie online po-
przez stronę internetową (www.
uo-technologia.pl) oraz zamówić 
telefonicznie (22 101 26 80).

Zapytam o koszt badań.
Koszty badania ustalane 

są indywidualnie. Często cel 
analizy warunkuje jej cenę. 
Możemy z całą pewnością 
powiedzieć, że rozumiemy 
potrzeby naszych klientów, 
a nasza polityka cenowa jest 
konkurencyjna i elastyczna.

Jakie są wytyczne, jeśli 
chodzi o analizę środków 
ochrony roślin?

Muszą jej dokonywać pro-
ducenci, którzy prowadzą In-

Nowe laboratorium dla producentów rolnych
W Słomczynie koło Grójca powstało nowoczesne laboratorium dla producentów i dystrybutorów owoców i warzyw. Zostało ono w 50 proc. 
dofi nansowane z funduszy Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Programów Unijnych, z Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka. 
O tym, że warto korzystać z laboratorium, z Wiceprezesem Marcinem Bąderem rozmawia Barbara Lipińska.

Komunikat Nr 1
Miejskiej Komisji Wyborczej w Sochaczewie z dnia 26 września 2014 roku

Postanowieniem Nr 229/2014 Komisarza Wyborczego w Płocku z dnia 22 września 2014 roku została powołana 
Miejska Komisja Wyborcza w Sochaczewie w celu przeprowadzenia wyborów do Rady Miejskiej w Sochaczewie 
oraz wyborów Burmistrza Miasta Sochaczewa.

Dzień 7 października 2014 r. do godz. 24,00 jest ostatecznym dniem przyjmowania zgłoszeń list kandydatów 
na radnych, natomiast termin przyjmowania zgłoszeń kandydatów na burmistrza miasta upływa w dniu 17 
października 2014 r. o godzinie 24,00. 

Siedziba Miejskiej Komisji Wyborczej w Sochaczewie znajduje się w Urzędzie Miejskim w Sochaczewie, ul. 1 Maja 
16, II piętro, pokój nr 45, tel. (0-46) 86-222-35, wew. 460.

W czasie dyżurów Komisja przyjmuje zgłoszenia list kandydatów na radnych i zgłoszenia kandydatów na burmistrza 
miasta oraz udziela wszelkich informacji dotyczących trybu zgłaszania i innych spraw wynikających z przepisów 
wyborczych.

Przewodniczący Komisji
Iwona Elair

ZS-963 

Reklama w „Ziemi Sochaczewskiej”!
 profesjonalne doradztwo  miła obsługa 
 projekt ogłoszenia przesyłamy do akceptacji

Barbara Lipińska
reklama@ziemia-sochaczewska.pl

 790-458-406

W skład Komisji wchodzą 
1. Iwona Małgorzata Elair - Przewodniczący Komisji,
2. Liliana Wasiak - Zastępca Przewodniczącego Komisji,
3. Zofi a Anna Bernacka - Członek Komisji,
4. Magdalena Maria Brzozowska - Członek Komisji,
5. Patrycja Maria Kluczek - Członek Komisji,
6. Piotr Orzeszek - Członek Komisji,
7. Zofi a Staniaszek - Członek Komisji.

Komisja pełni dyżury :
- w dniach od 30.09 do dnia 3 października 2014 r. oraz w dniu 
6 października 2014 r. w godzinach
   od 14,00 do 16,00,
- w dniu 7 października 2014 r. w godzinach od 14,00 do 24,00,
- w dniach od 13 października 2014 r. do 16 października 2014 r. 
  w godzinach od 14,00 do 16,00,
- w dniu 17 października 2014 r. w godzinach od 14,00 do 24,00.

Laboratorium UO Technologia Słomczyn k/Grójca - www.uo-technologia.pl

tegrowaną Produkcję lub chcą 
certyfi kować się w ramach sys-
temu GLOBAL G.A.P. Bada-
my 324 związki w produktach 
rolnych. Odbywa się to zgod-
nie ze standardami unijnymi. 
Należy pamiętać o tym, że po-
twierdzona laboratoryjnie ja-
kość produktów z pewnością 
ułatwi ich sprzedaż, szcze-
gólnie dziś, kiedy przez rosyj-
skie embargo podaż produk-
tów rolnych na rynku wzrosła. 
Prowadzimy też badania mi-
krobiologiczne na określenie 
zanieczyszczeń mikroorgani-
zmami. Produkt ma być zdro-
wy i bezpieczny do spożycia.

Mamy już zbadany pro-
dukt określony jako bez-
pieczny. Co ta gwarancja 
oznacza dla producenta?

Mimo że jesteśmy jed-
nostką badawczą, dobrze 
orientujemy się w wyma-
ganiach rynkowych, szcze-
gólnie jeśli chodzi o bezpie-
czeństwo i jakość produktów 
rolnych. Systemy jakości za-
równo sieci handlowych, jak i 
rynków państw europejskich 
czy państw trzecich wyma-
gają zawsze potwierdzenia ja-
kości poprzez badania labora-
toryjne. Dla producenta czy 
dystrybutora potwierdzenie 

jakości zawsze skutkuje wzro-
stem jego konkurencyjności 
na rynku.

A co ze zmieniającymi się 
standardami badań?

Oczywiście tych zmian pil-
nujemy najbardziej, bo od nich 
uzależnione są wyniki badań i 
cały dalszy proces, czyli sprze-
daż. Nasze Laboratorium sta-
le monitoruje wymagania ryn-
kowe i zmiany legislacyjne. Już 
dziś możemy zaprosić zaintere-
sowanych na cykl szkoleń, które 
odbędą się w naszym Centrum 
Badawczo - Rozwojowym w 
przyszłym roku, a które do-

tyczyć będą wymagań rynku 
chińskiego i arabskiego w kon-
tekście norm fi tosanitarnych.

Jakie wnioski z tej rozmo-
wy wypływają dla produ-
centa rolnego?

Należy podkreślić, że przed 
certyfi kacją i potwierdzaniem 
jakości swojej produkcji nie ma 
ucieczki. Dziś klient czy konsu-
ment wymaga, by produkt mu 
oferowany spełniał najwyższe 
standardy jakościowe. Dlatego 
warto skorzystać z usług nasze-
go laboratorium, potwierdzić 
jakość produktu, by móc sku-
teczniej sprzedać go na rynku.
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Miasto podziękowało 
pani dyrektor
Jak już informowaliśmy, dotychczaso-
wa dyrektor Państwowej Szkoły Mu-
zycznej I i II st. Joanna Niewiadomska-
-Kocik objęła prestiżowe stanowisko 
dyrektora Centrum Edukacji Nauczy-
cieli Szkół Artystycznych. Na ostatniej 
sesji rady miasta uroczyście podzięko-
wano za jej dotychczasową pracę. 

CENSA to agenda ministerstwa kultury, 
której zadaniem jest szkolenie pedagogów 
pracujących w różnego rodzaju szkołach 
artystycznych: muzycznych, baletowych, 
cyrkowych czy plastycznych. Jest to in-
stytucja o tyle wyjątkowa, że, jak mówią 
wszystkie związane z nią osoby, wytycza 
ona standardy polskiego szkolnictwa ar-
tystycznego. Stąd też, z jednej strony cie-
szy fakt, że szefować będzie jej osoba od 
lat pracująca na rzez sochaczewskiej PSM. 
Z drugiej szkoda jest jednak, że tak wy-
bitny specjalista nie będzie poświęcał się 
edukowaniu dzieci i młodzieży z naszego 
regionu. 

- Pomimo że Joanna Niewiadom-
ska-Kocik nie jest mieszkanką naszego 
miasta, Sochaczew zawsze będzie stano-
wił ważny etap w jej życiu zawodowym, 
dlatego wierzę, że sercem zawsze będzie 
z nim związana - mówił burmistrz Piotr 
Osiecki. - Nie jest łatwo wyobrazić so-
bie na stanowisku dyrektora PSM inną 
osobę. Pani Niewiadomska-Kocik wy-
warła olbrzymi wpływ na tę placówkę, 
jak i całą kulturę Sochaczewa. Z pewno-
ścią znaczenie miała tu również osobo-
wość pani dyrektor. Wszyscy, którzy ją 
znają, doskonale wiedzą, że jej znakiem 
rozpoznawczym jest niesamowite ciepło 
i gościnność.

Joanna Niewiadomska-Kocik nie 
kryła wzruszenia. Podkreślała, że nie 
żegna się zupełnie z naszą szkołą. Nadal 
będzie uczyć w niej gry na fortepianie, 
a zarządzaniem placówką zajmie się jej 
dotychczasowa zastępczyni Anna Wró-
blewska. 

 - Trudno mi jest dobrać odpowied-
nie słowa. Dziękuję wszystkim, którzy 
wspierali PSM, wszystkim jej przyjacio-
łom. Jestem przekonana, że Anna Wró-
blewska wniesie nieoceniony wkład w 
rozwój kultury w mieście. Tymczasem 
zaproszenie na sesję rady miasta trak-
tuję jako szczególny gest. To dla mnie 
ukoronowanie lat pracy w Sochaczewie, 
a więc pewnego etapu w życiu - powie-
działa. (ap)

Agnieszka Poryszewska

Już na samym początku obrad spra-
wę ul. Staszica omówił burmistrz 
Piotr Osiecki. Prosząc radnych o 
opinię, przedstawił pismo od władz 
powiatu, w którym proponują one, 
by połowę przedsięwzięcia sfi -
nansować z Narodowego Progra-
mu Przebudowy Dróg Lokalnych, 
a pozostałą część w proporcjach: 
33 proc. - wkład miasta i 17 proc. - 
wkład starostwa. 

Wyręczą powiat
Warto w tym miejscu przypomnieć, 
że pierwsze negocjacje między samo-
rządami mówiły o równym podzia-
le środków. Miasto wydało też 85 tys. 
zł na przygotowanie dokumentacji 
przedsięwzięcia. Termin składania 
wniosków do „schetynówek” upły-
nąć miał 30 września, nie było więc 
dużo czasu na podjęcie decyzji. 

- W tym roku ponownie zwróci-
liśmy się do powiatu proponując, by 
zarząd złożył wniosek do NPPDL na 
zasadach określonych w obowiązu-
jącym do dziś porozumieniu z maja 
2012 roku, a więc w tym, w którym 
mieliśmy fi nansować remont Staszica 
po równo. W odpowiedzi od starosty 
otrzymaliśmy zaprezentowaną pań-
stwu propozycję. W ten sposób, kolej-
ny raz, główny ciężar fi nansowy spada 
na miasto, które będzie musiało wyło-
żyć dwóch mln, kiedy właściciel drogi, 
czyli powiat, wyda na jej remont zaled-
wie milion - powiedział Piotr Osiecki. 

Podczas specjalnie ogłoszonej 
przerwy radni przedyskutowali spra-
wę w klubach. W krótkim czasie 
musieli ustosunkować się do bardzo 
złożonego tematu. Z jednej strony 
bowiem modernizacja arterii ozna-
cza poprawę bezpieczeństwa i kom-
fortu sochaczewian, z drugiej - kwo-
ta dwóch milionów jest niebagatelną 
sumą, która znacznie obciąży miejski 
budżet. Ostatecznie rada wykazała 
się jednomyślnością. Wszyscy zagło-
sowali za przeprowadzeniem remon-
tu ul. Staszica. 

Chodniki i plan
Jak się okazuje, to jednak nie koniec. 
Jeszcze w tym roku staroście przeka-
zane zostanie 200 tys. zł na budowę 

dwóch chodników przy ulicach Mły-
narskiej i Brukowej. Jeden z nich mia-
sto sfi nansuje w całości, drugi w po-
łowie. Burmistrz przypomniał, że 
starania o budowę chodnika przy ul. 
Młynarskiej rozpoczęły się już dwa 
lata temu. Odpowiedź powiatu zawsze 
była taka sama - brak pieniędzy. Nie 
widząc innej możliwości,  ostatecznie 
władze miasta zdecydowały się pokryć 
koszty całej inwestycji. Podobnie jak 
w przypadku ul. Staszica, uchwały o 
udzieleniu powiatowi pomocy fi nan-
sowej przegłosowano jednomyślnie.

Spore emocje wśród radnych 
wzbudziła uchwała dotycząca miej-
scowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położo-
nego w narożniku al. 600-lecia i to-
rów kolejki wąskotorowej. Zapro-
ponowana przez ratusz forma planu 
spotkała się ze sprzeciwem Anny i 
Dariusza Trojanowskich. Należąca 
do nich działka miała na mocy pla-
nu zostać przeznaczona pod budowę 
drogi. Dzięki powstaniu ulicy zwięk-
szyć ma się bezpieczeństwo komuni-
kacyjne na istniejącym przejeździe 
kolejowym. Jak stwierdził Dariusz 
Trojanowski, takie rozwiązanie jest 
dla niego krzywdzące. 

- Ta działka jest dla mnie od lat 
problemem. W końcu uzyskałem 
zgodę na jej poszerzenie. O tym, że 
dla moich gruntów powstaje plan, 
dowiedziałem się od sąsiadów - mó-
wił na sesji.- Przez lata nikt nie intere-
sował się tą nieruchomością. Dopiero 
gdy zacząłem działać, nagle okazało 
się, że miasto chce ustanowić dla niej 
plan zagospodarowania.

- Praca nad planem nie przebie-
ga na zasadzie robienia komuś na 
złość. Zorganizowaliśmy spotkania 
z udziałem stron i zaproponowali-
śmy państwu Trojanowskim zamia-
nę na inną działkę na terenie miasta. 
Jedna z propozycji przypadła im do 
gustu, jednak okazało się, że wska-
zany teren jest większy niż ich nieru-
chomość i musieliby dopłacić do tej 
zamiany - odpowiedział burmistrz 
Osiecki. - Istnieje też możliwość wy-
ceny i wypłaty odszkodowania. Za-
znaczam, że cała sprawa toczy się o 
powierzchnię kilkudziesięciu me-
trów, których nie można zabudować. 

W podobnym tonie wypowiedzia-
ła się przewodnicząca Jolanta Gonta. 
Podkreśliła, że państwo Trojanowscy 
nie są szczególnie związani ze wspo-
mnianą działką, ponieważ byli bardzo 
zainteresowani jej zamianą na inną. 
Podczas głosowania radni 13 głosami 
„za” opowiedzieli się za planem. 

Idą wybory...
Interesującym fragmentem sesji było 
również przedstawienie informacji na te-
mat zbycia mienia komunalnego w ostat-
nich latach. Była to odpowiedź władz na 
pojawiające się zarzuty mówiące o tym, 
że wyprzedawany jest majątek miasta. 
Dane przedstawiono w oparciu o cykle 
4-letnie, począwszy od roku 2003. Jak się 
okazało, okres w którym najbardziej wy-
przedawano mienie przypadał na lata 
2007-2010, a więc poprzednią kadencję 
samorządu. Wartość wyprzedanego ma-
jątku wyniosła wtedy prawie 11,5 mln 
zł. Dla porównania, w obecnej kadencji, 
wartość ta nie przekracza 3,5 mln zł. 

Poza tym radni negatywnie od-
nieśli się do powstania przy ul. War-
szawskiej kasyna gry (argumen-
towano to ryzykiem powstawania 
uzależnień). W związku z nadcho-
dzącymi wyborami utworzono też 
trzy odrębne obwody głosowania: 
w szpitalu powiatowym, pawilonie 
psychiatrycznym oraz Domu Kapła-
na Seniora. Szacuje się, że skorzysta z 
nich około 100 wyborców. 

Zbliżające się wybory i startują-
ca w związku z tym kampania, sta-
ły się tematem obrad również z inne-
go względu. Przewodnicząca Jolanta 
Gonta odniosła się do listu, jaki roze-
słał do wyborców były burmistrz, a 
obecny członek Rady Miasta Bogu-
mił Czubacki. Zwróciła ona uwagę, że 
radny Czubacki podczas ostatniej ka-
dencji zabrał głos łącznie przez kilka-
dziesiąt minut. Nigdy nie wypowie-
dział się w tym czasie negatywnie na 
temat obecnych władz miasta. Tym-
czasem w swojej ulotce bez skrupułów 
je krytykuje. 

- Bogumił Czubacki wytyka 
np. obciążenie budżetu obligacjami. 
Przypominam, że te obligacje zastą-
piły kredyty zaciągnięte podczas jego 
rządów. I to kredyty, które były wy-
soko oprocentowane. Udało nam 
się uniknąć konieczności spłaty dro-
gich pożyczek - powiedziała Jolanta 
Gonta. - Korzystając z okazji proszę 
wszystkich kandydatów ubiegają-
cych się o mandat o kierowanie się 
uczciwością.

Bogumił Czubacki nie skorzy-
stał z możliwości odniesienia się do 
słów przewodniczącej Gonty. 

Miejscy radni wsparli 
powiatowe inwestycje
Dwa miliony na ul. Staszica i decyzja o przekazaniu pieniędzy na remont należących do powiatu chodników to 
najważniejsze z decyzji, jakie zapadły na ostatniej sesji Rady Miasta. 23 września okazało się też, kiedy tak naprawdę na 
dużą skalę wyprzedawano majątek miasta. Mowa była również o tym, jak nie należy prowadzić kampanii wyborczej. 

Sprawę remontu ul. Staszica radni omawiali z podziałem na kluby
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K O M U N I K A T  S I M E  P O L S K A
Szanowni Państwo,

Informujemy, że od dnia 1.10.2014 r.
nasze Biuro Obsługi Klienta w So-
chaczewie przy ul. Warszawskiej 31 
będzie czynne od poniedziałku 
do czwartku w godzinach 10 - 17. 
W piątki biuro będzie nieczynne.

 ZS-961

Sebastian Stępień

Pierwsze zgłoszenie dotarło do 
sochaczewskiej prokuratury we 
wtorek 2 września. Sprawcą, a 
jednocześnie ofi arą powieszenia, 
okazała się 28-letnia kobieta. Jak 
wynika z ustaleń, zostawiła list 
pożegnalny. Już następnego dnia, 
3 września, prokuratura musiała 
zająć się sprawą 53-letniego stra-
żaka, który targnął się na swoje 
życie, by dzień później otrzymać 
zawiadomienie o powieszeniu się 
27-latka. Z ustaleń prokuratury 
wynika, że jedynym co łączy te 
przypadki jest użycie tego same-
go narzędzia, sznura.

- Osoby te się nie znały. Na 
ich ciałach nie znaleziono śla-
dów walki. Udało nam się wy-
kluczyć sytuacje, w których do 
powieszenia doszło na skutek 
namowy lub zastosowania prze-
mocy - powiedziała nam Be-
ata Sobieraj-Skonieczna, szefo-
wa sochaczewskiej prokuratury. 
- Jedyne co zaskakuje mnie w tej 
sytuacji, to fakt iż do tej eskalacji 
samobójstw doszło właśnie na 
początku września. Z doświad-
czenia wiem, że takie zdarzenia 
mają miejsce najczęściej na wio-
snę.

Niezależnie od sezonowo-
ści tego zjawiska, której przyczy-
ny psychologowie dopatrują się 
w tak zwanym „efekcie niespeł-
nionej obietnicy” (przyszła wio-
sna i miała przynieść ulgę w cier-
pieniach, a wcale nie przyniosła), 
bardzo trudno rozpoznać osobę, 
która planuje pozbawić się życia.

- Jeśli ktoś sugeruje, że się za-
bije, nawet mówi o tym wprost, 
to jest najczęściej wołanie o po-
moc, próba zwrócenia uwagi na 
swoją trudną sytuację - mówi 
Agnieszka Parzydeł, psycholog w 
Miejskim Ośrodku Pomocy Spo-
łecznej. - Osoba, która napraw-
dę planuje samobójstwo, nie ob-
nosi się z tym. Najczęściej działa 
systematycznie. Stara się uregu-
lować doczesne sprawy, takie jak 
nieoddana książka, długi fi nan-
sowe czy inne zobowiązania. Ale 
to przecież też nie musi świad-
czyć o skłonnościach samobój-
czych. Tak zachowują się również 
ludzie, którzy chcą rozpocząć 
nowy rozdział w życiu. Na przy-
kładzie tych trzech samobójstw z 
początku września mogę powie-
dzieć, że jako pracownik MOPS, 

który powinien przecież być naj-
bliżej z osobami mającymi pro-
blemy, wiedziałam o ryzyku tyl-
ko w jednym z tych przypadków.

Tymczasem z policyjnych 
statystyk wynika, że liczba sa-
mobójstw systematycznie rośnie. 
O ile jeszcze w 2007 roku poli-
cja odnotowała w całym kraju 
3.530 przypadków skutecznego 
targnięcia się na własne życie, to 
już w roku ubiegłym takich przy-
padków było 6.097.

- Te dane są bardzo nie-
pokojące - powiedziała nam 
Agnieszka Parzydeł. - Nawet nie 
ze względu na to, że rośnie licz-
ba samobójców. Rośnie przede 
wszystkim liczba rodzin samo-
bójców, które wymagają pomo-
cy. Samobójca kończy ze sobą i 
swoimi problemami. Wybiera 

rodzaj ucieczki. Tymczasem jego 
bliscy zostają i muszą się zmie-
rzyć z ogromną tragedią. Prak-
tycznie zawsze w takiej sytu-
acji dochodzi do obwiniania się. 
Każda osoba, która była blisko z 
samobójcą, zaczyna analizować 
swoje z nim relacje. Każdy wy-
buch złości, nieopatrznie wypo-
wiedziane słowo. Ludzie mają 
głęboko zakorzenioną potrze-
bę wyjaśnienia tragicznych zda-
rzeń i bardzo często znajdują to 
wyjaśnienie obwiniając, nieza-
leżnie czy słusznie, siebie. Myślą, 
że gdyby poświęcili więcej czasu 
takiej osobie, do tragedii by nie 
doszło. Do najczęstszych przy-
czyn samobójstwa należą wła-
śnie nieporozumienia rodzinne.

Trzeba pamiętać również o 
aspekcie fi nansowym. Rodziny 
samobójców bardzo często dzie-
dziczą po nich długi. Zgodnie z 
polskim prawem, celem unik-
nięcia płacenia długów zmarłego 
członka rodziny, należy się zrzec 
spadku po nim. Osoby posiada-
jące dzieci muszą też złożyć spra-
wę do sądu rodzinnego, ażeby ten 
zgodził się na odrzucenie spadku 
przez małoletniego. W takich sy-
tuacjach należy działać szybko, 
bo na dopełnienie procedur jest 
sześć miesięcy od momentu zrze-
czenia się spadku przez najbliższą 
rodzinę.

- Ktoś, kto zamierza się zabić, 
powinien skupić się na myśle-
niu o tym, jaką tragedię wyrzą-
dzi swoim najbliższym. A potem 
zgłosić się do specjalisty - podsu-
mowuje Agnieszka Parzydeł.

W poniedziałek 22 wrze-
śnia w jednej ze szkół w 
gminie Teresin uczniowie 
podczas zajęć z wychowa-
nia fi zycznego zauważy-
li, że ich nauczycielka za-
chowuje się nienaturalnie i 
czuć od niej alkohol. 

O swoim podejrzeniu 
telefonicznie powiadomi-
li policję, która po przyjeź-

dzie sprawdziła alkomatem 
trzeźwość nauczycielki. 
Okazało się, że znajduje 
się ona pod wpływem al-
koholu, a alkomat wykazał 
prawie 1 promil w wydy-
chanym powietrzu. Spo-
rządzono odpowiedni pro-
tokół i nauczycielce w-f 
grozi dyscyplinarne zwol-
nienie z pracy. (jw)

KPP w Sochaczewie zwraca 
się z prośbą o ustalenie toż-
samości osoby przestawio-
nej na fotografi i. Wszelkie 
informacje w przedmioto-
wej sprawie należy przeka-
zywać osobiście lub telefo-
nicznie do dyżurnego KPP 
tel. 46 863-72-22, 46 863-
72-60 lub 46 863-73-71.

Do jednego z marketów han-
dlowych w naszym mieście 20 
września wszedł mieszkaniec 
Sochaczewa, 33-letni Marcin W. 
Oglądając towar, zauważył wy-
stawiony w gablocie telefon.

Widocznie spodobała mu 
się ta konkretna komórka, gdyż 
otworzył gablotę, wyjął upatrzo-
ny sprzęt i schował go do kiesze-
ni. Zapomniał jednak, że w du-
żych sklepach zainstalowany jest 

monitoring. Kradzież widział 
pracownik ochrony, który, gdy 
mężczyzna przeszedł nie pła-
cąc obok kasy i skierował się do 
wyjścia, zatrzymał go i poprosił 
o wyjęcie telefonu z kieszeni. O 
sprawie zawiadomiono również 
policję, która sporządziła proto-
kół, będący podstawą prawną do 
oskarżenia w sądzie o kradzież. 
Aparat zaś wrócił na swoje miej-
sce w gablocie. (jw)

Fala samobójstw
W ciągu zaledwie trzech dni od 2 do 4 września doszło w Sochaczewie do trzech 
samobójstw. W każdym z tych przypadków samobójca użył sznura.

Pijana nauczycielka w szkole

Kto rozpoznaje?

Chciał ukraść telefon
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W środę 24 września do Wydziału Pracy Sądu Rejonowego 
w Żyrardowie wpłynęło dziesięć pozwów pracowników 
Domu Pomocy Społecznej w Młodzieszynie. Pozwana 
została dyrekcja tej placówki.
Osoby zatrudnione w DPS za rządów byłej już dyrektor 
Justyny N-S. w swoich pozwach twierdzą, że były 
okradane, co udokumentowała Prokuratura Okręgowa w 
Płocku. Kwestia dotyczy wypłacania premii w mniejszym 
wymiarze niż było to księgowane. Zwracają też uwagę, 
że były ofi arami mobbingu i zastraszania. Domagają się 
przy tym zwrotu różnicy między wypłaconymi premiami, 
a kwotą w jakiej zostały zaksięgowane. Poza tym każda 
z 10 pozywających osób domaga się 50 tys. zł tytułem 
zadośćuczynienia za poniesione krzywdy. 
Informację, że takie pozwy wpłynęły, potwierdziła nam 
rzecznik prasowy Sądu Okręgowego w Płocku Iwona 
Wiśniewska-Bartoszewska. (Seb)

Pracownicy DPS skarżą dyrekcję
Na 23 października plano-
wana jest wstępnie emisja 
programu „Sprawa dla re-
portera” Elżbiety Jaworo-
wicz, poświęcona aferze w 
DPS i zatrudnieniu Justyny 
N-S. w szkole w Erminowie. 
Tymczasem sprawą zajęło 
się kolejne duże medium. 

Po „Super Expressie”, a 
wcześniej m.in. „Gazecie 
Wyborczej”, „Polska the 
Times”, TVP, Radiu Zet 
sprawą ponownie zajęła się 
„Gazeta Polska Codzien-
nie”. W sobotnio-niedziel-

nym wydaniu dziennika 
jest to temat okładkowy, 
który zajmuje również nie-
mal całą trzecią stronę. 
„Gnębiła staruszków, opie-
kuje się niepełnosprawny-
mi dziećmi” - krzyczał ty-
tuł na „jedynce”. 

W środku gazety pada-
ją równie mocne stwierdze-
nia. Autor artykułu Jacek 
Liziniewicz nie przebiera w 
słowach: „Podczas śledztwa 
wyszło na jaw, że to, co dzia-
ło się w DPS, wystarczyłoby 
na napisanie scenariuszy do 
kilku „dreszczowców” (...). 

Justyna N-S. miała stwo-
rzyć, przy współudzia-
le kilku pracowników, cały 

system umożliwiający okra-
danie zarówno staruszków, 
jak i pozostały personel”. 

Autor pisze także o spra-
wie, o której informowali-
śmy, a która tak bulwersuje, 
czyli o zatrudnieniu Justyny 
N-S. w szkole w Erminowie. 
„Skandal - Skompromito-
wana dyrektor DPS-u uczy 
w szkole” - brzmi nadtytuł 
na pierwszej stronie gazety.

O dokładnym terminie 
emisji programu „Sprawa 
dla reportera” poinformu-
jemy, kiedy tylko go pozna-
my. (Seb)

Kolejna ogólnopolska gazeta zajęła się aferą w DPS
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K
ultura, sport, współ-
praca z organizacja-
mi pozarządowymi 
- to był kolejny temat 

spotkania burmistrza Piotra 
Osieckiego z mieszkańcami, w 
ramach podsumowania mijają-
cej kadencji. Przypomnijmy, że 
dwa tygodnie temu burmistrz 
złożył sprawozdanie z działań 
naszego samorządu z zakre-
su pomocy społecznej. Prezen-
tacja, którą zorganizowano w 
kramnicach, wypadła imponu-
jąco. Po podsumowaniu okaza-
ło się, że w latach 2011-2014 na 
szeroko rozumianą kulturę i 
sport, w tym na inwestycje: bu-
dowę nowych boisk i sali gim-
nastycznej, rewitalizację wzgó-
rza zamkowego, utworzenie 
nowoczesnego centrum biblio-
tecznego, utrzymanie trzech 
domów kultury, MOSiR, a tak-
że na wsparcie organizacji po-
zarządowych, koncerty, Dni 
Sochaczewa, Sochaczewskie 
Lato i wiele innych imprez - so-
chaczewski samorząd wydał 
niemal 48 mln złotych. 

Jak powiedział Piotr Osiec-
ki, na fi niszu kadencji czu-
je się w obowiązku zdać rela-
cję z działań podejmowanych 
wspólnie z Radą Miasta, jed-
nostkami kultury i sportu oraz 
organizacjami pozarządowy-
mi. Zdaniem burmistrza, bez 
wątpienia nastąpiło otwarcie 
ratusza i podległych mu placó-
wek na potrzeby mieszkańców. 

- Jeśliby zliczyć wszystkie 
wystawy, koncerty w domach 
kultury i plenerze, pikniki hi-
storyczne, spotkania z pisarza-
mi, turnieje sportowe dla dzieci 
i młodzieży, to w ostatnich la-
tach sochaczewianie zaprosze-
ni byli na kilkaset wydarzeń - 
mówił. 

Oferta sportowa i kultu-
ralna jest znacznie szersza niż 
jeszcze kilka lat temu - są kon-
certy rockowe, występy gwiazd 
pop, jazzu, operetki, regularnie 
przyjeżdżają do Sochaczewa ze-
społy folklorystyczne, czy choć-
by artyści z odległej Ameryki 
Południowej. Obiekty MOSiR 
tętnią życiem od rana do wie-
czora, siedem dni w tygodniu. 

- W Płocku jest jeden 
dom kultury. W Sochaczewie 

trzy. Każdy ma swoją specy-
fi kę, swoich wiernych bywal-
ców. Często na spotkaniach 
samorządowców, gdy mówię, 
że mamy trzy domy kultury i 
dwa muzea, przecierają oczy ze 
zdumienia - mówił burmistrz 
Osiecki. - W tej kadencji wy-
remontowaliśmy główną salę 
MOK-u przy 15 Sierpnia. Na 
kolejne cztery lata wyznaczamy 
sobie zadanie przeprowadzenia 
termomodernizacji obiektów w 
Chodakowie i Boryszewie oraz 
ostateczne uregulowanie statu-
su MOK-u na Żeromskiego.  

Centrum Kultury
Spoiwem łączącym aktyw-
ność tak wielu ludzi i instytucji 
jest powołane do życia 1,5 roku 
temu Centrum Kultury, Spor-

tu, Promocji, Turystyki i Orga-
nizacji Pozarządowych. Wcze-
śniej tę rolę spełniał Wydział 
Promocji i Aktywizacji, utwo-
rzony również w tej kadencji. 
W Centrum Kultury, które ma 
swoją siedzibę w kramnicach, 
stowarzyszenia organizują spo-
tkania, konferencje, własne pro-
jekty edukacyjne i szkoleniowe. 
Drzwi w pełni wyposażonej 
sali konferencyjnej są otwarte 
dla każdego. Tylko w ostatnich 
dniach Centrum we współpra-
cy z MOK i biblioteką wydało 
pierwszą w historii miasta An-
tologię Sochaczewskiej Poezji 
oraz komiks poświęcony Bitwie 
nad Bzurą. Poza komiksami 
wydawane są również koloro-
wanki opowiadające o historii 
naszego 700-letniego grodu. 

CK współorganizuje rocznie 
kilkadziesiąt wydarzeń kultu-
ralnych, imprez patriotycznych, 
rekreacyjnych itd.

- Niekiedy wystarczy tylko 
drobny impuls, by z pomysłu 
zrodziło się coś wartościowego, 
cennego. Podam przykład. Od 
2011 roku do dyspozycji arty-
stów oddano aż trzy nowo po-
wstałe galerie - MOST w Urzę-
dzie Miejskim, TRAKT w 
domu kultury przy ul. Chopina 
i Galerię Kramnice. Swoje prace 
może tam prezentować każdy  
malarz, rzeźbiarz, rysownik ko-
miksów, kolekcjoner, fotografi k 
- zaznaczył burmistrz. 

Nowością na kulturalnej 
mapie miasta są takie projekty 
jak Sochaczewskie Lato, Socha-
czewska Jesień Kulturalna, So-

chaczewskie Spotkania z Cho-
pinem. 

- Po kilku edycjach wi-
dać, że każdy z nich ma swoją 
sprawdzoną grupę odbiorców. 
Co istotne, za żaden koncert, 
czy to w plenerze, w sali wido-
wiskowej MOK, albo sali balo-
wej hotelu Chopin  nie pobiera 
się opłat. Uznaliśmy, że dostęp 
do wydarzeń kulturalnych ma 
być zawsze bezpłatny - podkre-
ślał Piotr Osiecki. 

Centrum biblioteczne 
Rok temu w kramnicach 
otwarto nowoczesne centrum 
biblioteczne - przestronne, ko-
lorowe, otwarte na nowe tech-
nologie. W ciągu roku MBP 
odnotowała ponad 20-procen-
towy wzrost liczby czytelników! 
Jeszcze więcej osób odwiedza 
bibliotekę, by poczytać prasę 
na miejscu, wypożyczyć książ-
kę do domu, obejrzeć wystawę, 
skorzystać z komputera. W czy-
telni ten skok pokazują dane: z 
4 100 osób do ponad 20 000. W 
ciągu roku MBP wypożyczyła 
o 15 tysięcy książek więcej niż 
rok wcześniej i to w dwóch po-
przednich siedzibach przy Że-
romskiego i 1 Maja. 

- Połączenie zbiorów dwóch 
bibliotek i oddanie do ich dys-
pozycji całego piętra w kramni-
cach, to był strzał w dziesiątkę. 
Widać, jak biblioteka złapa-
ła wiatr w żagle, otwiera swoje 
własne wystawy, zaprasza czy-
telników na spotkania autor-
skie z pisarzami i poetami, uczy 
seniorów obsługi komputera, w 
czytelni dla najmłodszych nie-
ustannie panuje gwar - mówił 
burmistrz. 

Biblioteka na miarę XXI 
wieku musi kosztować. Na ada-
ptację pomieszczeń w kram-
nicach, nie licząc oczywiście 
kosztów remontu i rozbudo-
wy całego obiektu, ratusz wy-
dał 350 tys. zł. Dodatkowo na 
zakup książek przeznaczył 65,8 
tys. Tylko w 2013 roku MBP po-
szerzyła swoje zbiory o 1,3 tys. 
pozycji, a w tym roku o kolejne 
3,3 tysiąca. 

MOSiR
Sporo uwagi poświecono także 
Miejskiemu Ośrodkowi Spor-

Sochaczew, miasto kultury, spor
Burmistrz Piotr Osiecki podsumowuje ostatnie c

48 mln
zł miasto wydało przez 
cztery lata na szeroko 

rozumianą kulturę, sport i 
organizacje pozarządowe

4 585
książek zakupiono 
do nowej biblioteki 
w latach 2013-2014

1500
zawodników kilka razy 
w tygodniu trenuje na 

obiektach MOSiR

465 760 
zł wydano na remonty 
w Miejskim Ośrodku 

Kultury

877 054
zł wydano na remonty 

i wyposażenie 
w muzeum 

820 112
złotych wydano na 

remonty i inwestycje 
w MOSiR

20 004 
tyle odwiedzin zaliczyła 

Miejska Biblioteka 
Publiczna po otworzeniu 

nowej siedziby 
w Kramnicach 

130 000
osób odwiedza rocznie 

miejską pływalnię

2,1 mln 
przeznaczono na 

dwie edycje Socha-
czewskiego Budżetu 

Obywatelskiego

3,2 mln
przeznaczono w latach 
2011-2014 na dofi nanso-

wanie stowarzyszeń

Mazurek Chopina to jedna z wielu nowości na kulturalno-imprezowej mapie miasta 
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„ZIEMI SOCHACZEWSKIEJ”

CZEKA 

NA TWOJE OGŁOSZENIE

OGŁOSZENIE
Burmistrza Miasta Sochaczew

o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospoda-
rowania przestrzennego miasta Sochaczew oraz przeprowadze-
niu strategicznej oceny oddziaływania na środowisko tego planu

Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o plano-
waniu i zagospodarowaniu przestrzennym (tekst jednolity w Dz. U. 
z 2012 r. nr 647 z późniejszymi zmianami) oraz art. 39 ust. 1 pkt 1, 
3, 4 i 5 i art. 40 w związku z art. 46 pkt 1 i art. 54 ust. 2 i 3 ustawy z 
dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku  
i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska 
oraz ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. nr 199 poz. 
1227, z późniejszymi zmianami) zawiadamiam o podjęciu przez 
Radę Miejską w Sochaczewie w dniu 23 września 2014 r. Uchwały 
nr XLV/502/14 o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Sochaczew dla 
terenu zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej z dopuszczeniem 
nieuciążliwych usług, położonego przy ul. Kochanowskiego.
Zainteresowani mogą składać wnioski do wyżej wymienio-
nego planu miejscowego.
Wnioski należy składać na piśmie w Urzędzie Miejskim 
w Sochaczewie,
ul. 1 Maja 16, 96-500 Sochaczew, w terminie do dnia 
3 listopada 2014 r.
Wniosek powinien zawierać nazwisko, imię, nazwę i adres 
wnioskodawcy,
przedmiot wniosku oraz oznaczenie nieruchomości,  której 
dotyczy.
Złożone wnioski zostaną rozpatrzone przez Burmistrza Miasta 
Sochaczew. 

ZS-982

dr Jerzemu Krupie
Honorowemu Obywatelowi 

Miasta Sochaczew
Słowa otuchy i szczere wyrazy współczucia 

z powodu śmierci

MAMY
przekazują

Przewodnicząca Rady Miejskiej
Jolanta Gonta

Burmistrz Sochaczewa 
Piotr Osiecki

ZS-991

portu i ludzi aktywnych
nie czterolecie w kolejnym dziale

tu i Rekreacji, który w ostat-
nich latach znacznie rozszerzył 
swą działalność. Oprócz base-
nu, lodowiska, kilku boisk, hal 
sportowych i kortów sprawuje 
też nadzór nad placami zabaw. 
W utrzymaniu infrastruktu-
ry wszystkich obiektów spor-
towych pomaga... targowisko 
miejskie. Od niemal czterech lat 
to MOSiR zarządza rynkiem i 
uzyskane w ten sposób docho-
dy może inwestować w remon-
ty, zakupy sprzętu, utrzymanie 
boisk w należytym stanie. Na 
obiektach praktycznie co roku 
wzrasta liczba trenujących. Re-
gularnie korzysta z nich 1500 
zawodników zrzeszonych w so-
chaczewskich klubach sporto-
wych. Rugby, piłka nożna, tenis 
stołowy, pływanie, judo, siat-
kówka halowa i plażowa, ko-
szykówka, tenis ziemny, MMA, 
piłka nożna halowa, lekkoatle-
tyka, w tym półmaraton, rajdy 
rowerowe, maratony ZUMBY 
- niewiele jest w Polsce ośrod-
ków, które oferują tak ogromy 
wachlarz dyscyplin. 

Muzeum Ziemi Socha-
czewskiej
W tej kadencji nasze mu-
zeum, które w ostatnią sobotę 
zakończyło obchody 40 rocz-
nicy powstania, doczekało się 
remontu elewacji, kosztow-
nego, aczkolwiek niewidocz-
nego odwodnienia funda-
mentów oraz renowacji stałej 
wystawy poświęconej II woj-
nie światowej i całkiem nowej 
- pierwszowojennej. Prowa-
dzi do nich odnowiona klat-
ka schodowa. Placówka or-

ganizuje lekcje muzealne dla 
dzieci, warsztaty archeolo-
giczne, pikniki historyczne 
pod wspólną nazwą „Socha-
czew 7 wieków historii”, re-
konstrukcje historyczne (ta 
ostatnia oczywiście także była 
współorganizowana przez 
muzeum), spotkania z kom-
batantami, Muzealne Spotka-
nia z Żołnierzami Wyklętymi 
i wiele innych projektów.

Pieniędzy dla stowarzy-
szeń jest 800 tysięcy, 
będzie milion
Znacznie więcej pieniędzy, niż 
w poprzednich kadencjach, 
miasto przeznacza na współ-
pracę z fundacjami, stowarzy-
szeniami, klubami sportowy-
mi, uczniowskimi klubami 
sportowymi. To rocznie ponad 
800 tysięcy złotych. Kolejne 250 
tysięcy to koszty udostępniania 
za darmo miejskich obiektów. 
Boiska, hale, sale konferencyj-
ne, pomieszczenia w MOK, czy 
szkołach - za to wszystko so-
chaczewskie stowarzyszenia nie 
muszą płacić. 

Piotr Osiecki zakończył 
podsumowanie projektem, z 
którego jest szczególnie dumny. 
Przypomniał, że dzięki przy-
chylności radnych miasta, od 
kilku lat najbardziej utytuło-
wani sportowcy mogą sięgać 
po stypendia. W zależności od 
wyników, skali sukcesów, mie-
sięczne stypendium sięga od 
100 do nawet 1000 zł, a rocznie 
na wsparcie młodych zawodni-
ków ratusz wydaje ok. 90 tysię-
cy złotych.  Ze stypendiów sko-
rzystało 156 sportowców. 

W Sochaczewie aktywnie pracuje ponad 80 organizacji pozarządowych – 
klubów sportowych, UKS-ów, stowarzyszeń i fundacji - prowadzących szeroką 
i potrzebną działalność. Zajmują się dziećmi z ubogich domów, seniorami, 
trenują młodzież, walczą z alkoholizmem i narkomanią, promują śpiew 
chóralny, organizują akcje profi laktyczne, koncerty itd. Z myślą o nich, co roku 
burmistrz miasta ogłasza otwarty konkurs, w którym dzieli między NGO ponad 
800 tysięcy złotych. W 2015 roku będzie to już milion.Sochaczewski ratusz 
rozpoczął właśnie konsultacje projektu „Rocznego programu współpracy z 
organizacjami pozarządowymi”, który będzie podstawą działań podejmowa-
nych w 2015 roku. W porównaniu z poprzednimi pojawiły się w nim trzy zmiany. 
Po pierwsze z 820 tys. do 1 mln rośnie limit wydatków na dotacje dla NGO. 
Skąd taki skok? Gdy wiosną podpisywano kolejnych kilkadziesiąt umów z 
klubami sportowymi, stowarzyszeniami i świetlicami, burmistrz zapowie-
dział, że w 2015 roku przeznaczy dla stowarzyszeń znacznie większą 
kwotę, niż obecnie. Wspomniał o wzroście „może nawet o 20%” i tak się 
stało. Planowane wydatki rosną o 22%. Jak zostaną one podzielone, tzn. 
ile środków pójdzie na sport, a ile na kulturę, Akcję Lato, organizację zajęć 
rekreacyjnych, aktywizację seniorów i profi laktykę, dowiemy się w grudniu. 
Druga zmiana to tzw. małe granty, przyznawane poza konkursem. W szcze-

gólnych przypadkach burmistrz będzie mógł zlecić organizacji realizację 
jakiegoś zadania i przyznać jej maksymalnie 10 tys. zł dofi nansowania. 
Jedna organizacja może otrzymać nie więcej niż dwa granty w roku.
Trzecia zmiana to wykreślenie z katalogu zadań fi nansowanych przez 
budżet „wspierania działań w zakresie podtrzymywania i upowszechniania 
tradycji patriotycznych i narodowych”. Od kilku lat żadna organizacja nie 
była zainteresowana sięgnięciem po pieniądze na tego rodzaju projekty. 
Ze wsparcia ratusza regularnie korzysta kilkadziesiąt organizacji. Wiosną tego roku 
po dotację sięgnęły m.in. KS„Bzura Chodaków” (116.000 zł), Rugby Club „Orkan” 
(140.000), Sochaczewski Klub Tenisa Stołowego (45.500), UKS „Orkan-Judo” (43.000  
zł), Parafi alne Zespoły „CARITAS” (61.500), Towarzystwo Przyjaciół Dzieci (72.000 zł), 
Uniwersytet Trzeciego Wieku (15.500 zł), Stowarzyszenie „Przystań” (23.500).
W sumie na sport, kulturę i inne zadania wykonywane przez stowarzyszenia 
miasto wyda w 2015 roku ponad 1,3 mln złotych. Na tę kwotę składają się 
dotacje (1 mln zł), koszty nieodpłatnego korzystania z obiektów (ok. 250 tys. 
zł) oraz stypendia (90 tys. zł). Nie da się policzyć wsparcia, jakiego każdego 
niemal dnia udziela stowarzyszeniom Centrum Kultury i Sportu. To wsparcie 
sprzętowe, organizacyjne, często też ludzkie udzielane nie tylko przez Centrum, 
ale też przez podległe miastu jednostki – choćby MOK, MOSiR, ZGK, czy ZKM.

Dofi nansowanie dla stowarzyszeń wzrośnie do miliona złotych

Rajdy rowerowe stały się jedną z atrakcji naszego miasta

Odnowiona ekspozycja w muzeum stoi na światowym poziomie

Sochaczew ma teraz jedną z najładniejszych bibliotek w Polsce
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Kończy się czas wysokich 
bonifi kat. Kto jeszcze nie 
wykupił swojego mieszka-
nia od miasta, ma na to na-
prawdę mało czasu, bo od 
stycznia będzie drożej. 

Od kilku lat władze miasta 
zachęcają najemców miesz-
kań komunalnych, by przej-
mowali je na własność, sami 
zadbali o remonty, czystość 
wokół bloku i na klatce 
schodowej, poczuli się pa-
nami we własnym domu. 
Czy to się opłaci? 

- Oczywiście, bo wła-
sne M można przepisać 
wnukowi, sprzedać na wol-
nym rynku, zamienić na 
mniejsze. Co istotne, śred-
ni czynsz płacony we wspól-
notach jest dziś niższy niż w 
budynkach komunalnych – 
mówi z-ca burmistrza Sta-
nisław Wachowski. 

Jak ustaliliśmy, średnie 
miesięczne koszty utrzyma-
nia nieruchomości wspólnej 
(w tym fundusz remonto-
wy, fundusz eksploatacyjny, 
koszty zarządu) w 40 wspól-
notach mieszkaniowych, w 
których Urząd Miejski po-
siada udziały, to 4,40 zł/m². 
Średni  naliczany czynsz za 
lokale komunalne wynosi 
4,84 zł/m². 

W tej chwili mia-
sto ma na sprzedaż nie-

mal 130 mieszkań, najwię-
cej we wspólnotach przy 
ulicach Staszica 50 (18 lo-
kali), Topolowej 9 i 9a (13), 
Grunwaldzkiej 8 (12 miesz-
kań), Reymonta 4 (8), a po 6 
mieszkań przy Senatorskiej 
i Toruńskiej. Są jednak i ta-
kie wspólnoty, gdzie na 50-
60 mieszkań ratusz posiada 
tylko jedno lub dwa. 

Przypomnijmy, że Rada 
Miasta ustaliła szczegółowe 
zasady sprzedaży mieszkań 
na rzecz ich dotychczaso-
wych najemców i napraw-
dę warto się pospieszyć ze 
składaniem wniosków. Od 
nowego roku będzie znacz-
nie drożej. 

- Dziś najemca zapła-
ci miastu 1% wartości lo-
kalu określonej przez rze-
czoznawcę, a od stycznia ta 
stawka wzrośnie do 25%. 
W praktyce zajmowane M 
można przejąć za 1000 zł, a 
wraz z kosztami notarialny-
mi i innymi za 3-4 tysiące. 
Od stycznia rodzina będzie 
musiała przygotować się na 
wydatek rzędu 30 tysięcy – 
wyjaśnia Agnieszka Kupry-
janiuk, naczelnik Wydziału 
Gospodarki Lokalowej UM. 

Warunkiem skorzysta-
nia z pierwszeństwa naby-
cia lokalu i 99% bonifi katy 
jest złożenie wniosku do 31 
grudnia 2014 r.

Agnieszka Poryszewska

Koszty centralnego ogrzewania 
wywołały na tegorocznym wal-
nym w SM L-W sporą dyskusję. 
Poszło o tzw. moc zamówioną. 
Zdaniem części mieszkańców, 
moc zamawiana przez spółdziel-
nię jest zbyt wysoka. Według ich 
oceny obniżenie jej pozwoliłoby 
zmniejszyć rachunki za c.o.

- Niestety, mimo najszczer-
szych chęci nie ma to wpływu 
na stałe opłaty Przedsiębiorstwa 
Energetyki Cieplnej - mówi p.o. 
prezesa zarządu SM L-W Zbi-
gniew Starzyński. 

Jego zdaniem sprawa spro-
wadza się do dokładnego wyja-
śnienia, czym jest opłata za moc 
zamówioną. Najprościej mówiąc, 
jest to pewna stała kwota, która 
pokrywa koszty gotowości PEC 
do sezonu grzewczego, amor-
tyzuje też zakup wyposażenia i 
utrzymanie sieci oraz sprzętu. 
Moc zamówiona musi być pro-
porcjonalna do wielkości kubatu-
ry, która ma być ogrzana, a także 
uwzględniać ewentualne ubytki 
ciepła. Analogicznie - do więk-
szego domu musimy kupić ko-
cioł o większej mocy. Zbyt mała 
moc zamówiona nie zapewni 
tzw. komfortu cieplnego miesz-
kańcom naszych bloków. 

- W tym przypadku nie ma 
znaczenia, czy zima będzie lekka, 
czy ciężka - mówi Zbigniew Sta-
rzyński. - Moc zamówiona musi 

być takiej wielkości, by ogrzać 
mieszkania, jeżeli temperatura 
na zewnątrz spadnie do -20 st. C. 
Niektórzy z naszych lokatorów żą-
dają np., żeby zamiast 180 zama-
wiać 100 kW. To tak, jakby zbudo-
wać most w oparciu o obserwację 
ruchu w nocy, gdy przejeżdża je-
den samochód na godzinę. Zda-
rzało się już, że jeżeli zamówiono 
moc zbyt małą, mieszkania były 
niedogrzane. Panowało w nich 
np. 15 st. C. W naszej spółdzielni 
opłata stała z tytułu mocy zamó-
wionej wynosi ok. 1,00 zł/mkw. 

Natomiast na opłatę z tytułu 
ilości pobranego ciepła decydują-
cy wpływ ma nasze zachowanie, 
wynikające ze sposobu użytko-
wania mieszkań. Z zasady drożej 
jest w mniejszych blokach. 

- Największe znaczenie ma 
jednak odpowiednie wietrzenie 
mieszkań. Odkręcone kaloryfery 
i otwarte okna powodują niekon-

trolowany wzrost zużycia ciepła. 
Z jednej strony ludziom ciężko 
jest wyperswadować takie zacho-
wania, z drugiej nie chcą się prze-
konać do rozszczelniania okien 
- mówi Zbigniew Starzyński. 
Klamka pod kątem 45 stopni za-
pewnia mikrowentylację, zapo-
biegając cofaniu się zimnego po-
wietrza do mieszkania, najczęściej 
do WC. 

Prezes zapewnia, iż nie wiąże 
się to ani z ryzykiem włamania, 
ani otwarcia okna przez wiatr, a 
tym bardziej wyziębienia lokalu. 

Z analiz przeprowadzonych w 
SM L-W wynika, że na to, ile wyno-
szą rachunki za ciepło, największego 
wpływu wcale nie ma fakt, czy blok 
jest ocieplony, czy w mieszkaniu są 
wymienione okna i drzwi, ale to, jak 
my gospodarujemy ciepłem. 

- Docieplanie i inne tego 
typu zabiegi oczywiście po-
prawiają komfort życia miesz-

kańców, ale z danych, które 
mamy nie wynika, by miało 
to wyraźny wpływ na zużycie 
energii cieplnej - dodaje Sta-
rzyński. 

Spółdzielnia przeanalizowała 
wysokość opłat za c.o. z ostatnie-
go sezonu grzewczego w przelicze-
niu na mkw. mieszkania. W stycz-
niu 2014 rekordziści (ul. 1 Maja 1) 
zapłacili za ogrzewanie aż 9,57 zł/
mkw. W tym samym miesiącu na 
ul. Targowej 10a mieszkańcy za-
płacili zaledwie 4,30 zł. Takie przy-
kłady można mnożyć. W lutym 
tego roku lokatorzy z al. 600-lecia 
72a zapłacili za ogrzanie mkw. lo-
kalu  3,69 zł. Z kolei na ul. 1 Maja 
1 i Ogrodowej 5 rachunek wyniósł 
około 7,5 zł/mkw. Jak się okaza-
ło, rachunki można „nabić” rów-
nież w ciepłe miesiące, a takim był 
niewątpliwie kwiecień. Na ul. Tar-
gowej 1 lokatorzy zapłacili wtedy 
za ogrzanie metra kwadratowego 
mieszkania 1,95 zł. Za to na Ogro-
dowej 5 i Parkowej 5 stawki mocno 
przekroczyły 4,00  zł. 

- Takich różnic nie da się wy-
jaśnić dociepleniem czy wielko-
ścią budynku, a raczej motywacją 
ludzi do oszczędzania. Wiem, że 
w Sochaczewie woda i ogrzewa-
nie są bardzo drogie. Spółdziel-
nia nie ma wpływu na ceny obo-
wiązujące w PEC i ZWiK.  Nie 
zmienia to faktu, że o tym, jak 
kształtują się nasze rachunki, de-
cydujemy jednak my sami - mówi 
Zbigniew Starzyński. 

Promocja obowiązuje w dniach 
30.09. - 6.10.2014

ZS-19

 „SPOŁEM”  Powszechna Spółdzielnia 
Spożywców w Sochaczewie

1. Szynka mistrza Kołodzieja (Gzella)   24.29 zł/kg 

2. Mleko świeże 3,2% 1 L karton (Mlekpol)    2.49 zł/szt

3. Ser Tylżycki  blok  (Łowicz)    13.99 zł/kg

4. Ser Tylżycki plastry 150 g (Łowicz)     2.49 zł/szt

5. Napój Opti Czerwona Pomarańcza (Łowicz)    3.09 zł/szt  

W „Społem” dobre produkty zawsze pod ręką.

W oczekiwaniu 
na sezon grzewczy
Sezon grzewczy za pasem. Dla mieszkańców sochaczewskich spółdzielni kwestia rozliczeń 
ogrzewania to sprawa priorytetowa, bo od niej zależy stan domowych budżetów zimą. Mieszkania komunalne będą droższe

Największa miejska kotłownia dostarcza ciepło do kilku osiedli
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Sebastian Stępień

Niezależnie od tego udało nam 
się odrobinę sprecyzować te do-
niesienia. Wszystko wskazuje na 
to, że otwarcie Sonata Park odbę-
dzie się już w listopadzie.

Przypomnijmy, że inwe-
stycja ruszyła wiosną tego roku. 
Centrum handlowe powstaje 
obok istniejącego już hipermar-
ketu Carrefour. W parku han-
dlowym o powierzchni ponad 
6 tys. mkw. pojawią się sklepy 
wiodących marek. Do dyspozy-
cji klientów będzie również bez-
płatny parking samochodowy. 

Jako pierwsze otwarcie swo-
ich salonów sprzedaży w socha-
czewskiej Sonacie zadeklarowały 
marki Carry, Cropp, House, Re-
served oraz Sin-say. Należą one 
do fi rmy LPP. Największym z 
otwartych tu salonów będzie Re-
served. Jego powierzchnia obej-
mować ma ponad 1300 mkw. 
Salony House, Sinsay oraz Cropp 
mają zająć po 300 mkw. po-
wierzchni.

W czerwcu tego roku, do 
grona najemców Sonata Park do-
łączyły Smyk (542 mkw.), Empik 
(351 mkw.) oraz Drogerie Natu-
ra (184 mkw.). Ze szczególnie cie-

płym przyjęciem mieszkańców 
spotkała się informacja o pojawie-
niu się w gronie najemców Empi-
ku. Jak twierdzą przedstawiciele 
fi rmy, sieć sklepów tej marki liczy 
w Polsce już ponad 200 salonów, 
a Sochaczew był naturalnym kro-
kiem do rozwoju fi rmy. To wła-
śnie od Empiku dowiedzieliśmy 
się, że otwarcie salonu w Socha-
czewie planuje w listopadzie, choć 
konkretny dzień nie jest jeszcze 
znany. Z okazji inauguracji dzia-
łania fi rma szykuje już niespo-
dzianki dla klientów. 

Salon Empik zajmie 351 
mkw. z zachowaniem proporcji 

specyfi cznej dla tej marki. Naj-
więcej miejsca zajmą książki, ale 
pojawi się również oferta dla me-
lomanów, kinomanów i wielbi-
cieli gier komputerowych. Nie 
zabraknie również stoiska z elek-
troniką. W Empiku zatrudnie-
nie znajdzie siedem osób, które 
rekrutowane będą z terenu So-
chaczewa, więc warto śledzić 
ogłoszenia o pracę. Szczególnie, 
że zgodnie z przewidywaniami, 
wraz z nowym centrum przybę-
dzie około 80 miejsc pracy.

Z kolei Smyk szykuje dla 
swoich pierwszych sochaczew-
skich klientów liczne atrakcje. 

Przedstawiciele fi rmy podcho-
dzą do otwieranego w naszym 
mieście salonu z dużym entuzja-
zmem. Ich zdaniem Sochaczew 
jest bardzo atrakcyjnym punk-
tem handlowym. Pracownicy re-
krutowani będą z terenu miasta 
i okolic, a ogłoszeń o pracę nale-
ży szukać na stronie internetowej 
fi rmy www.smykgroup.pl.

W ostatnich dniach Carre-
four zdradził kolejną informa-
cję. W parku handlowym Sonata 
zostanie otwarty pierwszy w na-
szym mieście salon H&M, który 
zajmie ogromną powierzchnię, 
bo ponad 1500 mkw.

W tydzień sochaczewscy 
seniorzy odebrali 400 dar-
mowych szczepionek prze-
ciwko grypie. Burmistrz 
zdecydował o zakupie do-
datkowych 100 dawek. Są 
już dostępne w dwóch wy-
znaczonych aptekach. 

Przypomnijmy, że wzorem ubie-
głych lat, także tej jesieni socha-
czewski Urząd Miejski fi nansu-
je seniorom szczepienia przeciw 
grypie. W ramach programu 
szczepień ochronnych dla osób 
powyżej 60 roku życia zakupio-
no w tym roku 400 szczepionek. 
Wydawano je od środy 17 wrze-
śnia, po okazaniu recepty od le-
karza rodzinnego, w Aptece Ca-
łodobowej u zbiegu ulic Staszica 
i Narutowicza oraz w Chodako-
wie w aptece „Na zdrowie” przy 
Chodakowskiej 27. 

- Po tygodniu zapas się wy-
czerpał, ale do aptek nadal zgła-
szali się zainteresowani tą formą 
profi laktyki. Zdecydowaliśmy 
więc, że przedłużymy akcję o 
kilka dni i zakupimy 100 do-
datkowych dawek – wyjaśnia 
naczelnik Wydziału Polityki 
Społecznej i Ochrony Zdrowia 
Joanna Kamińska.

Procedura jest prosta - po 
receptę na INFLUVAC należy 
udać się do lekarza rodzinnego, 
szczepionkę odebrać w dwóch 
wyznaczonych aptekach (na-
leży pokazać dowód osobisty), 
bezzwłocznie wrócić do swojej 
przychodni, aby się zaszczepić, 
bo lek nie może być przetrzy-
mywany w temperaturze oto-
czenia. Akcję w całości fi nansu-
je miasto, a jej koordynatorem 
jest Wydział Polityki Społecznej 
i Ochrony Zdrowia.

Zadzwoniła do nas kobieta, 
zbulwersowana zachowaniem 
funkcjonariuszki policji. 

Z jej relacji wynika, że 15 września 
w Szkole Podstawowej w Kątach 
pani policjant przeprowadziła kon-
trolę uczniów, którzy dojeżdżają do 
szkoły rowerami. Funkcjonariusz-
ka sprawdzała, czy mają oni kartę 
rowerową. Jeśli uczeń nie posiadał 
takiej karty, kończyło się to spusz-
czeniem powietrza z koła rowe-
ru. Czytelniczka, która zgłosiła sy-
tuację, zwraca uwagę, że niektóre 
z tych dzieci dojeżdżają do szkoły 
kilka kilometrów. Część z nich mu-
siała przebyć tę trasę pieszo, prowa-
dząc rower.

O zachowanie pani policjant 
zapytaliśmy naczelnika Wydzia-
łu Ruchu Drogowego Komen-
dy Powiatowej Policji w Socha-
czewie, Pawła Dubieleckiego. Jak 
przyznał, niestety zdarza się, że 
takie praktyki są przez policjan-
tów, szczególnie na wsi, stosowa-
ne. Takie ingerowanie w mienie, 
należące w tym przypadku do 
rodziców ucznia, nie ma żadne-
go umocowania prawnego. Po-
prosił, aby z podobnymi sprawa-
mi rodzice uczniów zgłaszali się 
bezpośrednio do niego. Podajemy 
numer telefonu do Wydziału Ru-
chu Drogowego Komendy Powia-
towej Policji w Sochaczewie: (46) 
8637234. (Seb)

Nasze miasto jest kolej-
nym, w którym powstaje 
siec światłowodowa. Inwe-
stycję wartą ponad 450 mln 
zł prowadzi Agencja Roz-
woju Mazowsza. 

W jej ramach do końca 2015 r. 
wybudowane zostaną światło-
wody o długości prawie 3,7 tys. 
km. Dzięki nim niemal wszy-
scy mieszkańcy regionu mają 
uzyskać dostęp do sieci. Moż-
na śmiało powiedzieć, że pro-
jekt „Internet na Mazowszu” 
jest jednym z największych tego 
typu przedsięwzięć realizowa-
nych w Europie.  Koszt inwe-
stycji to ok. 460 mln zł, przy do-
tacji unijnej wynoszącej ponad 
340 mln zł.

Główny cel budowy świa-
tłowodów zakłada, by wszyst-
kie instytucje publiczne i fi r-
my na Mazowszu oraz 95 proc. 

mieszkańców regionu mia-
ło dostęp do Internetu szero-
kopasmowego. Prace są pro-
wadzone równolegle na terenie 
całego województwa. Ekipy 
wykonawcy dotarły także do 
Sochaczewa. Światłowody po-
łożono już w ulicach 15 Sierpnia 
i Traugutta. Za około dwa tygo-
dnie prace ruszą na ul. War-
szawskiej. 

Jak powiedział nam Piotr 
Kulczyk z fi rmy Techbud, 

przedsięwzięcie przebiega pla-
nowo i na terenie miasta nie 
wystąpiły żadne przeszkody w 
jego realizacji. 

- Województwo podzie-
lono na strefy. My skupiamy 
się na jego południowej części. 
Oprócz Sochaczewa pracuje-
my np. w Żyrardowie. Łącznie 
przedsięwzięcie dociera do kil-
ku tysięcy miejscowości, więc 
jego skala jest naprawdę gigan-
tyczna - mówi. 

Mazowsze cechuje się du-
żym zróżnicowaniem, jeże-
li chodzi o dostęp do Interne-
tu. W większych miastach, jak 
Warszawa czy Płock, nie ma z 
nim problemów, na terenach 
wiejskich dostęp do sieci bywa 
utrudniony. Niestety wiele 
miejsc jest wykluczonych cyfro-
wo, ponieważ dla komercyjnych 
operatorów utrzymywanie tam 
sieci szerokopasmowej jest zwy-
czajnie nieopłacalne. W punk-
tach, w których występuje małe 
zaludnienie i niekorzystne 
ukształtowanie ternu, zostanie 
zastosowana technologia bez-
przewodowa. Założenie pro-
jektu jest takie, że region buduje 
infrastrukturę, by pomóc ope-
ratorom wejść na obszary, gdzie 
nie ma sieci. Jej właścicielem 
będzie województwo, a usługi 
będą świadczyć lokalne fi rmy. 
Agnieszka Poryszewska 

Sonata Park w listopadzie?
Otwarcie nowego centrum handlowego w Wójtówce wzbudza duże 
zainteresowanie mieszkańców miasta i powiatu. Przedstawiciele fi rmy Carrefour 
niezmiennie, jako termin tego wydarzenia, podają trzeci kwartał 2014 roku, 
informując jednocześnie, że dokładną datę podadzą już wkrótce.

Sieć światłowodowa oplata Sochaczew

Światłowody położono już w ul. 15 Sierpnia i Traugutta

Więcej szczepionek 
przeciw grypie

Za brak karty rowerowej 
spuszczone powietrze

W Sonata Park trwają ostatnie prace wykończeniowe
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W piątek 26 sierpnia na ulicy 
Staszica doszło do awarii ga-
zociągu. Zaniepokojeni miesz-
kańcy, wyczuwający ulatniający 
się gaz, niezwłocznie zawiado-
mili odpowiednie służby.

Dyżurni policji i straży pożar-
nej otrzymali zgłoszenie kilka 
minut po godz. 8.00 rano. Po 
oględzinach miejsca zdarzenia 
odnaleziono miejsce usterki na 
wysokości skrzyżowania Sta-
szica z ulicą Mieszka I. – Dzia-
łania straży pożarnej polegające 
na zabezpieczaniu terenu trwa-
ły do godz. 14.00. W ramach 
akcji ewakuowano mieszkań-

ców z bezpośrednio przylegają-
cych do miejsca awarii budyn-
ków – powiedział nam rzecznik 
PSP Rafał Krupa.

- Pęknięcie gazociągu zo-
stało prawdopodobnie spo-
wodowane przez miejscowy 
nacisk kamienia na rurę pod 
ziemią. Fragmenty uszkodzo-
nej instalacji są teraz badane w 
laboratorium, aby móc dokład-
nie określić przyczyny uster-
ki. Awaria została usunięta ok. 
godz. 16.00 – powiedział nam 
Marcin Chodakowski z fi rmy 
SIME Polska, która odpowia-
da za budowę gazociągu na na-
szym terenie. (mf)

Awaria gazu na Staszica
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Kończy się pewien etap do-
fi nansowania unijnego. Już 
w tym roku ruszą nowe pro-
gramy. Samorządowcy, fi r-
my oraz mieszkańcy z na-
szego rejonu wykorzystali 
w sumie 130 mln zł dotacji.

Dzięki nim powstały m.in. 
drogi, zmodernizowane zo-
stały placówki zdrowia, ale 
zrealizowano też tak niezbęd-
ne inwestycje jak kanalizacja, 
boiska czy szlaki turystyczne. 
Unijne środki pozwoliły rów-
nież mieszkańcom powiatu 
przygotować wiele wydarzeń 
kulturalnych.

Z Regionalnego Pro-
gramu Operacyjnego Wo-
jewództwa Mazowieckiego 
skorzystało w sumie sześć 
samorządów z terenu po-
wiatu sochaczewskiego. 
Przykładowo: Miasto So-
chaczew pozyskało w sumie 
13,2 mln zł (na 3 projekty, 
w tym m.in. na rewitaliza-
cję zabytkowych kramnic 
w Sochaczewie lub na za-
gospodarowanie nadbrzeża 
Bzury), gmina Teresin - pra-
wie 53,5 mln zł na przygoto-
wanie terenów pod działal-
ność inwestycyjną, gmina 
Brochów - 5,8 mln zł na sys-

tem gospodarki wodno-
-ściekowej. 

Z dotacji ze szkoleń or-
ganizowanych przy pomo-
cy Wojewódzkiego Urzę-
du Pracy skorzystało 169 
mieszkańców powiatu so-
chaczewskiego, a dzięki 
działaniom PUP w Socha-
czewie 201 osób z 314 biorą-
cych udział w projekcie zna-
lazło zatrudnienie.

Środki z POKL to rów-
nież wsparcie dla najmłod-
szych. W powiecie socha-
czewskim w projektach 
edukacyjnych wzięły udział 
cztery przedszkola, co spo-

wodowało, że 145 dzieci w 
wieku 3-5 lat (z placówek na 
terenach wiejskich) uczest-
niczyło w różnych zajęciach 
edukacyjnych. W projek-
tach edukacyjnych brało 
udział również osiem szkół 
z terenów wiejskich. Kolej-
nych 18 placówek kształ-
cenia zawodowego, korzy-
stając ze środków unijnych, 
wdrożyło programy rozwo-
jowe, przy czym trzy z nich 
współpracowały w tym za-
kresie z przedsiębiorstwa-
mi. W wyniku tego 82 
uczniów brało udział w sta-
żach i praktykach. opr. (ap)

Agnieszka Poryszewska

Hektarowy lasek przy ul. Ko-
chanowskiego został już czę-
ściowo uporządkowany przez 
Spółdzielnię Mieszkanio-
wą Lokatorsko-Własnościo-
wą, która jest jego wieczystym 
użytkownikiem. Dalszy zakres 
prac miałby obejmować wy-
cinkę części krzaków, przycię-
cie drzew, posprzątanie terenu, 
wyznaczenie kilku ścieżek spa-
cerowych, budowę oświetlenia 
i monitoringu oraz ustawienie 
ławek. Przedsięwzięcie w peł-
ni popiera ratusz. Jedyna prze-
szkoda polega na tym, że mia-
sto nie może prowadzić prac 
na nie swoim terenie. 

- Z chęcią uporządkujemy 
tę działkę. Sądzę, że miejsce do 
wypoczynku na świeżym po-
wietrzu przydałoby się miesz-
kańcom tamtejszych osiedli. 
Obecnie lasek jest zaniedbany 
i zaśmiecony. Taka przestrzeń 
w mieście zwyczajnie się mar-
nuje - powiedział nam zastęp-
ca burmistrza Stanisław Wa-
chowski. 

Jego zdaniem, nic nie sta-
łoby na przeszkodzie w prze-
prowadzeniu tego przed-
sięwzięcia, gdyby SM L-W 
przekazała miastu teren. Upo-
rządkowanie spraw własno-
ściowych otwiera drogę dla tej 
inwestycji. Tu jednak zaczyna-
ją się schody. Na taki krok musi 
wyrazić zgodę walne zgroma-
dzenie spółdzielców. To z kolei 

niechętnie  pozbywa się mająt-
ku spółdzielni. 

- Władze SM L-W nie 
mogą podjąć takiej decyzji sa-
modzielnie. Z kolei walne ma 
to do siebie, że musi pogodzić 
interesy mieszkańców z róż-
nych dzielnic. Ciężko jest np.  
przekonać lokatorów z Cho-

dakowa, by wyrazili zgodę 
na inwestycję w Boryszewie. 
Od razu pojawia się pytanie: 
a dlaczego nie u nas? - powie-

dział nam członek zarządu 
spółdzielni Jerzy Michalak. - 
Myślę, że pośrednim rozwią-
zaniem jest dla nas ubiega-
nie się o zwolnienie z podatku 
od nieruchomości i opłaty za 
wieczyste użytkowanie dla tej 
działki. To, co zaoszczędzi-
my, moglibyśmy przeznaczyć 
na jej uporządkowanie. Jeżeli 
Urząd Miasta poszedłby nam 
na rękę przez kilka kolejnych 
lat, moglibyśmy inwestować 
w lasek. 

Oprócz powstania hek-
tarowego parku, dla miesz-
kańców tamtejszych bloków 
bardzo istotne jest bezpieczeń-
stwo. Stąd też pomysł zamon-
towania na ul. Kochanow-
skiego progów zwalniających. 
Jednym z ich zwolenników 
jest, znany już ze zbiórki pod-
pisów popierających petycję 

w sprawie remontu ul. Troja-
nowskiej, Marek Księżak. Jak 
mówi, droga ta jest bardzo ru-
chliwa, zwłaszcza na wysoko-
ści dawnego „Merkurego”. 

- Podobnie jak wiele osób 
tu mieszkających uważam, że 
na ul. Kochanowskiego wy-
starczy wymienić nakładkę 
asfaltowa i zamontować kil-
ka progów zwalniających. To 
wszystko znacząco poprawi 
komfort użytkowników dro-
gi, jak i bezpieczeństwo miesz-
kańców - powiedział nam Ma-
rek Księżak. 

Również tę sprawę przed-
stawiliśmy wiceburmistrzowi 
Stanisławowi Wachowskiemu. 
Okazało się, że to nie pierwszy 
pomysł zamontowania progu 
zwalniającego na ul. Kocha-
nowskiego. 

- Już kiedyś o to występo-
waliśmy, ale policja nie wy-
raziła wtedy zgody na takie 
rozwiązanie. Być może jeżeli 
jeszcze raz przeprowadziliby-
śmy uzgodnienia, decyzja by-
łaby inna. Za to, jeśli chodzi 
o remont nawierzchni, mam 
bardzo pozytywne informa-
cje. W przyszłym roku na Ko-
chanowskiego powstanie ka-
nalizacja. Potem możliwy 
będzie remont drogi i chod-
nika. Oprócz tego posiadamy 
tam około sześciometrowy pas 
gruntu, który chcemy wyko-
rzystać pod budowę nowych 
miejsc parkingowych - dodaje 
wiceburmistrz.

Stowarzyszenie Lokalna 
Grupa Działania nad Bzurą 
wraz z Gminną Biblioteką 
Publiczną w Rybnie zapra-
szają na kolejną odsłonę 
partnerskiego projektu „Z 
biblioteką nie wyjdziesz jak 
Zabłocki na mydle”, czyli 
cykl „Oglądaj z głową”.

„Oglądaj z głową” obej-
muje projekcje i dyskusje. 
Jak mówią organizatorzy, 
wyświetlane będą fi lmy po-
zytywnie ocenione przez 
krytykę, przynoszące od-
krycia wizualne, mogące 

zmienić sposób postrzega-
nia rzeczywistości, obu-
dzić emocje, dać inspirację 
i utkwić w pamięci. Uczest-
nicy będą mogli poszerzyć 
swoją wiedzę na temat kina i 
adaptacji fi lmowych. Zapla-
nowano 6 spotkań. Pierw-
sze z nich miało miejsce w 
piątek 19 września. Kolej-
ne odbędą się: 4 i 18 paź-
dziernika, 7 i 21 listopada 
oraz 4 grudnia. Start zawsze 
o godz. 17.00  Projekt  dofi -
nansowano ze środków Mi-
nisterstwa Kultury i Dzie-
dzictwa Narodowego. (ap)

W piątek 19 września na 
strzelnicy „Cel” w Paprotni 
odbyły się zawody strze-
leckie organizowane przez 
Międzynarodowe Stowa-
rzyszenie Policjantów IPA 
Region Sochaczew. 

Wzięło w nich udział kilku-
dziesięciu zawodników w 
trzyosobowych drużynach z 
Sochaczewa, Nowego Dwo-
ru Mazowieckiego, Straży 
Granicznej, Wojska Polskie-
go i Komendy Wojewódzkiej 
z Radomia. „Strzelców” oraz 
gości, wśród których byli ko-
mendanci policji oraz bur-
mistrz Sochaczewa, powitał 
Juliusz Dworakowski, prze-
wodniczący IPA Sochaczew. 
Zawodnicy zostali zapoznani 
z regulaminem oraz zasada-
mi bezpieczeństwa na strzel-
nicy, po czym oddawali po 
dwa strzały próbne z broni 
krótkiej. 

W ramach zawodów 
każda drużyna oddawa-
ła po sześć strzałów do tar-
czy z odległości 25 metrów. 
Po tej konkurencji zaczęła 
się wyłaniać grupa tych, któ-
rzy osiągnęli najlepsze wyni-
ki. Kolejnym zadaniem było 
strzelanie na czas. Każdy z 
zawodników otrzymał dwa 
magazynki, w których było 

po pięć pocisków. Najpierw 
strzelał do tarczy na odległość 
15 metrów a następnie, po 
wymianie magazynka, odda-
wał pięć strzałów do kolejnej 
tarczy. Liczył się czas strzela-
nia oraz celność trafi eń.

Po podsumowaniu wyni-
ków obu konkurencji sędzia 
zawodów Marek Turowski 
przedstawił wyniki. Druży-
nowo wygrała Straż Granicz-
na uzyskując 354 pkt. Dru-
gie miejsce zdobyła drużyna 
IPA z Nowego Dworu Mazo-
wieckiego, która wystrzela-
ła 320 pkt., a trzecie drużyna 
Jednostki Wojskowej z Bielic z 
wynikiem - 315 pkt. 

Indywidualnie najlep-
szym strzelcem zawodów 
okazał się Grzegorz Giera z 
Jednostki Wojskowej z Bielic, 
który zdobył 123 pkt. Drugie 
miejsce przypadło Przemy-
słowi Zalewskiemu ze Straży 
Granicznej - 122 pkt., a trze-
cie Pawłowi Jankowskiemu z 
IPA Nowy Dwór Mazowiecki. 
Puchary za wyniki indywi-
dualne i drużynowe wręcza-
li burmistrz Piotr Osiecki, ko-
mendant policji Janusz Patury 
oraz zasłużeni dla IPA: Jacek 
Apka, Krzysztof Werłaty, Do-
minik Szczepaniak. Wszyscy 
uczestnicy zawodów otrzy-
mali upominki. (jw)

Trojanów myśli o zmianach
Mieszkańcy chcą, by zaniedbany lasek przy ul. Kochanowskiego przekształcony 
został w mini-park. Dodatkowo montaż progów zwalniających na drodze 
ma zwiększyć bezpieczeństwo. Czy postulaty te mają szanse na realizację?

Unia Europejska zmieniła nasz region

Miasto ma w planach remont ulicy Kochanowskiego
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Nic nie stałoby na 
przeszkodzie w przepro-
wadzeniu tego przed- 
sięwzięcia, gdyby SM 
L-W przekazała miastu 
teren. Uporządkowanie 
spraw własnościowych 
otwiera drogę dla tej in-
westycji.

Zawody strzeleckie IPA

W Rybnie oglądaj z głową
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Najbardziej zasłużeni dla rozwoju muzeum otrzymali pamiątkowe medale

Kolumna rekonstruktorów przemaszerowała ulicami Sochaczewa

Władze oddały hołd poległym żołnierzom i cywilom Mieszkańcy miasta przyłączyli się do akcji zapalania zniczy

Stoisko Poczty Polskiej

Janusz Kobla gratulował 

pracownikom muzeum

Maciej Frankowski

Spotkanie swoim wystąpie-
niem otworzył dyrektor mu-
zeum Maciej Wojewoda.  Dzię-
kował wszystkim, którzy przez 
te wszystkie lata pomaga-
li wzbogacać muzealne zbio-
ry, a także dziennikarzom, hi-
storykom współpracującym z 
muzeum i zwykłym pasjona-
tom, którzy pomagali w pro-
mowaniu placówki. Przedsta-
wił także krótki rys historyczny 
o tym, jak zmieniało i rozwija-
ło się MZS na przestrzeni ostat-
nich 40 lat.

Dużą zasługę w powołaniu 
do życia muzeum miał pełniący 
w latach 70. funkcję przewod-
niczącego Prezydium Miejskiej 
Rady Narodowej w Sochacze-
wie Janusz Kobla, który podjął 
odważną decyzję o powstaniu 
placówki, bowiem wówczas, ze 
względów politycznych, mil-
czano na temat Armii Krajo-
wej czy wydarzeń z 17 wrze-
śnia 1939 roku. Janusz Kobla 
był obecny tego dnia w kramni-
cach, gdzie gratulował pracow-
nikom muzeum i z okazji ob-
chodów rocznicowych odebrał 
pamiątkowy medal. 

Za pierwszy dzień działal-
ności muzeum należy uznać 
9 czerwca 1973 roku, kiedy to 
w dwóch małych pomieszcze-
niach obecnej szkoły muzycz-
nej zaprezentowano pierwszą 
wystawę. Zwiedziło ją 7 tys. 
osób. Ogromne zainteresowa-
nie izbą pamięci, spowodowało 
poszerzenie jej warunków loka-
lowych. 12 października 1975 
roku nastąpiła przeprowadzka 
do obecnej siedziby mieszczą-
cej się w starym ratuszu, gdzie 
początkowo dysponowano 
czterema salami wystawowy-
mi. Jednakże budynek należa-
ło odpowiednio przystosować i 
na dobrą sprawę placówka za-
częła funkcjonować w pełnym 
zakresie od 1979 roku, kiedy 
to zakończył się gruntowny re-
mont starego ratusza. 13 kwiet-
nia 1984 roku, na mocy uchwa-

ły podjętej przez radę miejską, 
muzeum otrzymało swoją 
obecną nazwę.

Przez ponad cztery dekady 
pracownicy muzeum organi-
zowali m.in.: warsztaty arche-
ologiczne, pikniki i rekonstruk-
cje historyczne, spotkania z 
kombatantami, w tym z żołnie-
rzami wyklętymi. Przez kilka-
naście lat w MZS działał Klub 
Modelarstwa Redukcyjnego, 
od ponad 10 lat w murach tej 
placówki regularnie spotykają 
się członkowie Klubu Kolekcjo-
nera. Obywają się tam również 
wykłady sochaczewskiego Uni-
wersytetu Trzeciego Wieku. 
Przeprowadzono pięć sezonów 
badań archeologicznych przy 
ul. Smolnej, gdzie odnalezio-
no cmentarzysko z przełomu 
III i II wieku p.n.e. (ponad 20 
grobów). Pracownicy muzeum 
badali także obiekty archeolo-
giczne odsłonięte w czasie prze-
budowy placu świętego Domi-
nika czy placu Kościuszki.

- W trakcie 40-letniej hi-
storii muzeum zaprezentowa-
ło ponad 200 wystaw czaso-
wych; w mediach ukazało się 
ok. 2 500 publikacji opisujących 
działalność placówki. Ponadto 
eksponaty z sochaczewskiego 
muzeum mogli oglądać miesz-
kańcy m.in. takich miast jak: 
Sydney, Jerozolima czy Chicago 
- mówił dyrektor Maciej Woje-
woda.

Wizytówką muzeum jest 
działająca przy nim Grupa Re-
konstrukcji Historycznej im. II/ 
18 pp., która od 16 lat, w kraju i 
za granicą, promuje placówkę. 
Szerzej o działalności grupy i 
jej osiągnięciach w  prelekcji za-
tytułowanej „Sochaczew i jego 
muzeum na szlaku międzyna-
rodowej turystyki historycznej 
w latach 2007-2014” mówił ad-
iunkt muzeum, Jakub Woje-
woda.

Wręczaniu listów gratu-
lacyjnych i kwiatów nie było 
końca. Wszyscy z uznaniem 
wypowiadali się o działal-
ności prowadzonej przez 

40 lat pielęgnowania historii 
W przeddzień rekonstrukcji historycznej 
na polach czerwonkowskich, w 
kramnicach miejskich odbyła się 
uroczysta gala z okazji jubileuszu 
40-lecia działalności Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą.

pracowników muzeum i ży-
czyli im kolejnych sukce-
sów.

- Wierzę, że przed naszym 
muzeum są kolejne piękne lata 
działalności. Muzeum Pola Bi-
twy nad Bzurą jest już bardzo 
renomowaną marką i na pew-
no coraz większe uznanie bę-
dzie też zdobywał ten pierwszy 
człon nazwy „Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej”, bo jest to nie-
zwykle bogata historia - mówił 
burmistrz Piotr Osiecki.

Słowa uznania składali tak-
że dyrektorzy miejskich placó-
wek, samorządowcy, a w imie-
niu marszałka województwa 
mazowieckiego Adama Stru-
zika listy gratulacyjne na ręce 
pracowników muzeum złożył 
radny sejmiku Mirosław Adam 
Orliński.

Jubileuszowi towarzyszy-
ła wystawa zdjęć Waldema-
ra Zakrzewskiego, prezentują-
ca krajobrazy brzegów Bzury, 
a także fotografi e dokumentu-

jące rekonstrukcję historyczną 
„Obronić miasto” z  2011 roku.

Przed godz. 18.00 na pla-
cu Obrońców Sochaczewa 
rozpoczęło się formowanie 
kolumny rekonstruktorów 
i przygotowanie do wymar-
szu na cmentarz wojenny w 
Trojanowie. W asyście poli-
cji, wojskowi wspólnie z dele-
gacją władz miasta udali się 
ulicami Sochaczewa na te-
ren nekropolii przy al. 600-le-
cia. Historyczny apel pamię-

ci dla 3693 spoczywających 
tam żołnierzy Wojska Pol-
skiego poległych w kampa-
nii wrześniowej wygłosił Alan 
Pszonczenko z sochaczew-
skiej grupy rekonstrukcyjnej. 
Burmistrzowie Piotr Osiecki 
i Marek Fergiński oraz radny 
Mirosław Adam Orliński zło-
żyli kwiaty pod pomnikiem, 
po czym razem z mieszkańca-
mi zapalili ponad 200 zniczy 
na grobach spoczywających 
na cmentarzu żołnierzy.
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Sebastian Stępień

Na szczęście organizatorzy 
byli dobrze przygotowani 
na taki napływ widzów. We 
współpracy z Muzeum Ko-
lei Wąskotorowej urucho-
miony został specjalny po-
ciąg, który dowoził ludzi i 
„żołnierzy”. Dla zmotory-
zowanych wydzielony zo-
stał parking. Jeszcze przed 
zaplanowanym na godzinę 
15.00 startem rekonstruk-
cji, na chętnych czekało 
muzeum polowe, w którym 
można było zapoznać się 
m.in. z ciężkim sprzętem, 
który brał później udział 
w inscenizacji. Wielbicie-
le militariów mogli nabyć 
pamiątki, elementy umun-
durowania, atrapy uzbroje-
nia itp. Dla najmłodszych 
urząd miasta przygotował 
komiks historyczny, z któ-
rego dzieci mogły poznać 
realia II wojny światowej. 
Nie zabrakło również sto-
isk gastronomicznych, choć 
wielkim mankamentem był 
brak wody mineralnej czy 
napoju. 

O zainteresowaniu, ja-
kie wzbudza odbywająca 
się w naszym mieście im-
preza historyczna świadczy 

też fakt, iż przez cały dzień 
wejścia na żywo realizowa-
ła TVP Info.

Tuż przed godziną 14.00 
ciężki sprzęt opuścił mu-
zeum polowe i udał się na 
pole bitwy. Pirotechnicy 
sprawdzili jeszcze przygoto-
wane ładunki i ruszyło wi-
dowisko, na które wszyscy 
czekali. Pierwszym punk-
tem rekonstrukcji były 
scenki odegrane na pod-
stawie historycznych poty-
czek, jakie rozegrały się w 
1939 roku w rejonie Socha-
czewa. Zebrani zobaczyli 
bitwę przeciwko czołgom i 
działania zaczepne polskich 
jednostek. Wszystko okra-
szone efektami pirotech-
nicznymi i porywającym 
komentarzem.

Po tym wstępie, w prze-
rwie przed główną insce-
nizacją, burmistrz Piotr 
Osiecki powitał zgroma-
dzonych widzów. Zwrócił 
uwagę na to, jak ważne jest 
zachowanie pamięci o wy-
darzeniach sprzed 75 lat. 
Głos zabrał również poseł 
na Sejm RP Maciej Małec-
ki. Wśród zebranych można 
było zauważyć przedstawi-
cieli polskiej armii: gene-
rała Mariana Jeleniewskie-

Bitwa o Sochacz
Kulminacją obchodów 75. rocznicy działań wojennych, które toczyły się w 1939 roku w rejonie 
Sochaczewa, była rekonstrukcja historyczna „Obronić miasto”. W niedzielę 28 września na polach 
czerwonkowskich pojawiły się tysiące ludzi, 160 rekonstruktorów, ciężki sprzęt bojowy, a nawet samolot.
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go, pułkownika  Eugeniusza 
Pawłowskiego i pułkownika 
Stefana Gąseckiego.

Burmistrz Piotr Osiecki 
wręczył jeszcze nagrody w kon-
kursie plastycznym dla dzieci, 
którego uczestnicy przygoto-
wywali prace związane tema-
tycznie z II wojną światową.

Wkrótce potem rozpo-
czął się główny punkt im-
prezy, rekonstrukcja obrony 
Sochaczewa. Organizatorzy 
zadbali o zainscenizowanie 
niemieckich bombardowań, 
w czym udział wziął samo-
lot. Na placu boju pojawiło 
się  łącznie 160 rekonstruk-
torów z całego kraju, 100 
w mundurach Wojska Pol-
skiego i 60 w umunduro-
waniu niemieckim. Wśród 
nich sochaczewska grupa 
działająca przy naszym mu-
zeum. Ogromne wrażenie 
robiła dbałość o szczegó-
ły umundurowania. Rekon-
struktorzy zadbali o każdą 
sprzączkę i onucę, aby od-
dawały realia lat trzydzie-
stych XX wieku.

Widzowie reagowali en-
tuzjastycznie na każdy, na-
wet najdrobniejszy sukces 
polskich żołnierzy, jak prze-
pędzenie czołgu zwiadow-
czego. Unoszące się kłęby 
dymu i wybuchy dodawały 
dramaturgii. Serie z karabi-
nów maszynowych pozwa-
lały się przenieść do wyda-
rzeń sprzed 75 lat.

Ogromny entuzjazm 
wzbudził przedwojenny sa-
mochód strażacki Miner-
wa. Auta tej marki są unika-
tem w skali światowej, tym 
bardziej niespotykany jest 
egzemplarz przerobiony na 
wóz strażacki. Dodatkową 
ciekawostką jest fakt, że po-
jazd, będący w posiadaniu 
ojców franciszkanów z Nie-
pokalanowa, ma oryginal-
ny, przedwojenny silnik.

Po zakończeniu insceni-
zacji odbyła się tradycyjna 
defi lada grup rekonstruk-
cyjnych. Widzowie zgo-
towali im wspaniałą owa-
cję, po której wydawało się, 
że nie mieliby nic przeciw-
ko obejrzeniu wszystkiego 
jeszcze raz.

Jedyne, czego zabrakło, 
oprócz wspomnianej już 
wody, to brak kawalerii i wi-
dowiskowych szarży na ko-
niach po stronie polskiej. 
Może organizatorzy wró-
cą do tego ważnego dla pu-
bliczności elementu w przy-
szłym roku.  

Ale i tak rekonstrukcję 
historyczną „Obronić Mia-
sto” należy uznać za wiel-
ki sukces. Kilka miesięcy 
przygotowań zaowocowało 
dwiema godzinami wspa-
niałego widowiska. Socha-
czew zyskał ciekawą im-
prezę, przyciągającą do 
naszego miasta ludzi z ca-
łej Polski.

aczew raz jeszcze
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W sobotni wieczór 27 wrze-
śnia ulica Żeromskiego w 
Sochaczewie tętniła ży-
ciem, a to za sprawą dwóch 
równolegle odbywających 
się koncertów w lokalach 
Pełna Qlturka i Piwnica.

Tłumy przybyły do Pełnej Ql-
turki, gdzie swój jubileuszowy 
koncert zagrał, dobrze znany w 
Sochaczewie, zespół Metka. Nie-
zwykle ciepło przyjęta podczas 
poprzednich koncertów w  na-
szym mieście warszawska for-
macja, to właśnie u nas posta-
nowiła obchodzić swoje „trzecie 
urodziny”. Wspomagał ją laureat 
Veny 2013 - punkrockowa grupa 
Pacierz. 

Znacznie dojrzalsza publika 
bawiła się w Piwnicy. Tam od-
był się koncert pamięci zmarłe-
go przed dwoma laty Wiesława 
Chmielewskiego, który przez 19 
lat w lokalnym radiu w każdą 
środę prowadził audycję blueso-
wą. Gwiazdą wieczoru była gra-
jąca dynamiczne rockabilly gru-
pa Burnin’ Hearts. Przed nimi 
wystąpili lokalni bluesmani z ze-
społu MOK Blues. (mf)

Fundacja Pomocy Osobom z 
Chorobą Alzheimera działa w 
Sochaczewie od 2001 roku, a 
od dziesięciu lat swoją siedzi-
bę ma w Kuznocinie. Założy-
cielką i prezesem fundacji jest 
Krystyna Mikołajczyk. Fun-
dacja fi nansowana jest z wła-
snych środków, pozyskiwanych 
m.in. poprzez organizowanie 
imprez kulturalnych oraz z po-
mocy darczyńców. Jej celem jest 
przede wszystkim odciążenie 
opiekunów, choć na parę go-
dzin, od wyczerpującej opieki 
nad osobą chorą. Oprócz tego 
fundacja pomaga m.in. w orga-
nizowaniu łatwiejszego dostę-
pu do lekarzy specjalistów. 

Krystyna Mikołajczyk nie 
ukrywa, iż aby sfi nalizować wyre-
montowanie ośrodka i przystoso-
wanie go do potrzeb chorych, do 
pokonania miała mnóstwo trud-
ności.  - Jednak na swojej drodze 
spotkałam wiele osób mających 
dobre serce dla osób starszych, 
chorych i potrzebujących. Wielkie 
podziękowania należą się mini-
strowi Pracy i Polityki Społecznej 
Władysławowi Kosiniakowi-Ka-
myszowi, dzięki któremu mamy 
zapewnione fi nansowanie do 
końca roku. Ponad czterdzieści 
tysięcy na wyposażenie ośrod-
ka oraz na usługi rehabilitacyjne 
otrzymaliśmy z Fundacji PZU, 
wsparcia fi nansowego udzielił 

nam także burmistrz Piotr Osiec-
ki - mówiła w dniu otwarcia pre-
zes Mikołajczyk. 

Obecnie ośrodek przysto-
sowany jest dla dziesięciu osób, 
a docelowo dla dwudziestu. 
Mieści się w nim sala terapii za-
jęciowej, gabinet lekarski, jadal-

nia oraz sala rehabilitacyjna. 
Uroczystego otwarcia ośrod-
ka i przecięcia wstęgi dokonał 
doradca Ministra Pracy i Poli-
tyki Społecznej Michał Dziu-
bak wraz z dyrektorem Depar-
tamentu Pożytku Publicznego 
Krzysztofem Więckiewiczem 

oraz wiceburmistrz Stanisław 
Wachowski i wójt gminy So-
chaczew Mirosław Orliński. 

Tegoroczne obchody pod 
hasłem „Każdy może pomóc” 
z Kuznocina przeniosły się do 
Miejskiego Ośrodka Kultury 
przy ul. Żeromskiego. Uświet-
nił je występ Sławy Przybyl-
skiej. Artystce towarzyszył 
kompozytor Janusz Tylman 
oraz pisarz i dyrektor warszaw-
skich teatrów, a prywatnie mąż 
pani Sławy - Jan Krzyżanowski, 
który z niezwykłym humorem 
poprowadził spotkanie. 

Standardem podczas kon-
certów organizowanych przez 
fundację jest wypełniona po 
brzegi sala i doskonała zabawa. 
Środowy wieczór z pewnością 
dla każdego, bez względu na 
wiek, był wyjątkowy. Były łzy 
wzruszenia, wspólne śpiewa-
nie i owacje na stojąco, bo któż 
nie zna największych szlagie-
rów Sławy Przybylskiej, takich 
jak: „Słodkie fi ołki”, „Rebe-
ka” czy „Pamiętasz była jesień”.  
Całkowity dochód z imprezy 
przekazany został na pomoc 
osobom dotkniętym choro-
bą Alzheimera z rejonu Socha-
czewa, zaś wydarzenie wsparte 
przez darczyńców: Gospodar-
stwo Sadownicze „Tęczowy 
Ogród” oraz fi rmę Mars Pol-
ska. (Mak) 

Kwiatkowski w bibliotece
Miejska Biblioteka Publiczna zaprasza na prelekcję historyka 
i regionalisty Bogusława Kwiatkowskiego pt. „Sochaczew 
w pierwszych latach niepodległości”. Spotkanie odbędzie się 
w piątek 3 października o godzinie 12:00 w Kramnicach Miejskich 
(sala konferencyjna II piętro). (Mak) 

30 września o godz. 9.30 
zapraszamy na spektakl 
teatralno-muzyczny pt. 
„Czerwony Kapturek na lu-
dową nutę”. Przedstawienie 
zabierze dzieci w magicz-
ny świat popularnej ba-
śni wzbogaconej elementa-
mi polskiego folkloru. Na 
spektakl zapraszamy dzieci 
z przedszkoli i szkół podsta-
wowych I - III. 

Informacje na temat za-
kupu biletów (cena - 12 zł) 

można uzyskać pod nr. tel. 
46 862-25-02.

3 października o godz. 
18.00 w Miejskim Ośrod-
ku Kultury w Chodakowie 
wystąpi Babski Kabaret 
„SPICE GIRLS” w wyko-
naniu Barbary Wrzesiń-
skiej, Emilii Krakowskiej 
oraz Lidii Stanisławskiej. 
Będzie można usłyszeć 
żarty, skecze, anegdoty i 
piosenki do słynnych tek-
stów Marii Czubaszek, 

Mariana Hemara i Zbi-
gniewa Korpolewskiego.

Bilety: normalny w ce-
nie 30 zł i zniżkowy dla se-
niorów 60+ w cenie 25 zł, 
są już w sprzedaży. Bliższe 
informacje  pod nr. telefo-
nu (46) 863-25-72, 507- 501- 
227 lub 602-507-213. 

16 października o godz. 
17.30 wystąpi  Kabaret Ani-
-Mru-Mru z programem pt. 
„Jak się nie da, a bardzo się 

chce... to można!” Podczas 
1,5 godzinnego występu wi-
dzowie będą mogli poznać 
życie zarówno szczęśliwe-
go narzeczonego jak i nie-
zadowolonego męża, znaj-
dzie się coś dla miłośników 
zwierząt, fani sportów wal-
ki również nie będą pomi-
nięci. Bilety na występ w ce-
nie 50,00 do nabycia pod nr. 
tel. 46 862-25-02, 880-291-
208 oraz na www.biletyna-
kabarety.pl

Wernisaż prac Artura Stu-
chały, ukazujący mazo-
wiecki pejzaż w różnych 
porach roku, odbył się w 
czwartkowy wieczór w Ga-
lerii TRAKT, mającej swoją 
siedzibę w Miejskim Ośrod-
ku Kultury w Chodakowie. 

Wystawę otworzyły dyrektor 
MOK Halina Pędziejewska 
oraz Anna Sobkowicz, kierow-
nik chodakowskiego ośrodka, 
przypominając, że Artur Stu-
chała w zeszłym roku zdobył 
główną nagrodę najbardziej 
prestiżowego w naszym mie-
ście konkursu plastycznego – 
Sochaczewskiego Lauru. 

- Malarstwo było we mnie od 
zawsze, ale dopiero od niedaw-
na poświęcam mu więcej czasu. 
Maluję głównie pejzaże, samot-

ne drzewa, drogi, ale nie unikam 
również innych ciekawych ma-
larsko tematów. Jestem zwolen-
nikiem malarstwa tradycyjnego, 
na którym się wzoruję, ale jedno-
cześnie cały czas szukam swojej 
drogi – mówił podczas otwarcia 
wystawy pan Artur. 

Wernisaż przebiegał w 
iście kawiarnianej atmosfe-
rze – nie zabrakło słodkości i 
tradycyjnej lampki czerwone-
go wina.  Spotkanie w Gale-
rii TRAKT uświetnił występ 
młodych artystów – Basi Go-
łębiowskiej i Michała Turczyń-
skiego. W repertuarze woka-
listów znalazły się piosenki 
m.in. Zdzisławy Sośnickiej, 
Edith Piaf czy Maanamu. 

Wystawę Artura Stuchały 
można oglądać do końca paź-
dziernika. (Mak) 

Pejzaż mazowiecki 
Artura Stuchały

Koncertowa sobota 
na Żeromskiego

Miejski Ośrodek Kultury zaprasza

Sława Przybylska 
na otwarcie „Zyzia” 
24 września po raz czternasty w Sochaczewie odbyły się światowe obchody Dnia Choroby 
Alzheimera. W tym roku miały one szczególny wymiar - po dziesięciu latach ofi cjalnie otwarto w 
Kuznocinie Ośrodek Dziennego Pobytu „Zyzio” dla chorych na Alzheimera. Wzorem lat ubiegłych 
odbył się także koncert charytatywny. Tym razem na scenie MOK wystąpiła Sława Przybylska. 

Sławie Przybylskiej zgotowano owację na stojąco

Otwarciu ośrodka towarzyszyło tradycyjne przecięcie wstęgi
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W środę 24 września w ho-
telu Chopin wystąpiło trio 
jazzowe Andrzeja Jago-
dzińskiego. Zaprezento-
wany repertuar w całości 
składał się z kompozycji 
Fryderyka Chopina.

Grupa powstała w 1993 roku. 
Jej liderem jest pianista An-
drzej Jagodziński. Wspoma-
ga go Adam Cegielski (kon-
trabas) i Czesław Bartkowski 
(perkusja). Formacja jest do-
brze znana wszystkim miło-
śnikom jazzu nie tylko w Pol-
sce, ale i na całym świecie.

Na sochaczewski koncert 
także przybyła liczna gru-
pa melomanów. Recital w 
sali balowej hotelu Chopin z 
pewnością był dla muzyków 
kolejnym nowym doświad-
czeniem. Jazzowe klimaty, ko-
jarzone z małymi klubami, 
gdzie koncerty odbywają się 
w półmroku, tym razem za-
brzmiały w wielkiej hotelowej 

sali oświetlonej licznymi ży-
randolami.

Muzycy zaprezentowali 
świetny feeling podczas wy-
konywania chopinowskich 
aranżacji. Nie zabrakło rów-
nież drobnych wpadek, lecz 
nawet w takich sytuacjach 
umiejętnie wychodzili z 
opresji, dzięki świetnie wy-
konanym improwizacjom, 
przez co udowodnili, że każ-
dy z członków zespołu jest 
wirtuozem swojego instru-
mentu. 

Koncert odbył się w ra-
mach trzeciej odsłony „So-
chaczewskich Spotkań z 
Chopinem”. Jego organizato-
rami byli: Urząd Miejski, hotel 
Chopin w Sochaczewie oraz 
Państwowa Szkoła Muzycz-
na I i II st. im. F Chopina. Pa-
tronat nad imprezą objął dy-
rektor Narodowego Instytutu 
Fryderyka Chopina - dr Artur 
Szklener i burmistrz Socha-
czewa Piotr Osiecki. (mf)

Agnieszka Poryszewska

W piątkowy wieczór w Kram-
nicach Miejskich rządziła sztu-
ka. Obecni byli sochaczew-
scy miłośnicy poezji, a przede 
wszystkich ci, którzy przez 
ostatni rok pracowali nad wy-
daniem premierowego tomi-
ku. O tym, że było to wyjątko-
we przedsięwzięcie, mówił jego 
koordynator i „dobry duch”, 
czyli pisarz i poeta Jerzy Jan-
kowski. Mieszkający w Żyrar-
dowie autor pracował już nad 
kilkudziesięcioma podobnymi 
wydawnictwami. Sochaczew-
ska „Antologia” diametralnie 
się od nich różniła.

- Po pierwsze, w innych 
miastach istniały już grupy 
czy środowiska literackie, któ-
re były dobrze zintegrowane. 
W Sochaczewie, tak jak ja po-
znawałem poetów, tak oni po-
znawali siebie nawzajem. Po 
drugie, pierwszy raz spotka-
łem się z takim zaangażowa-
niem władz w projekt literac-
ki. To, że teraz na premierze 
widzimy burmistrza nie jest 
przypadkiem. Cały czas mo-
gliśmy liczyć na wsparcie ze 
strony ratusza - mówił. - Spo-
tykaliśmy się wielokrotnie 
w Kramnicach i nie zawsze 
były to spotkania łatwe. Cza-
sem padały słowa krytyki. Nie 
wszyscy autorzy, którzy zgło-
sili swoje wiersze, znaleźli się 
w „Antologii”. Może sam to-
mik nie jest idealny, ale pod-

kreślić należy, że jego powsta-
wanie przyczyniło się do tego, 
że ukształtowała się grupa pa-
sjonatów, którzy nadal regu-
larnie się spotykają. Niewy-
kluczone, że wydana przez nas 
książka przyczyni się do prze-
tarcia szlaku kolejnym wydaw-
nictwom. 

Faktycznie Sochaczew bar- 
dzo długo czekał na swoją 
„Antologię”. W wielu podob-
nych do naszego miastach lo-
kalni literaci mają już na koncie 
całą serię tomików i zeszytów 
literackich. Lukę tę udało się 
zapełnić dzięki współpracy 
Centrum Kultury, naszego ty-
godnika, Miejskiego Ośrodka 
Kultury oraz Miejskiej Biblio-
teki Publicznej. 

- Połączenie sił kilku jed-
nostek, a przede wszystkim 
zachęcenie do współuczest-
niczenia w tym przedsięwzię-
ciu naszych utalentowanych 

mieszkańców spowodowało, 
że możemy dziś spotkać się tu i 
świętować wydanie tak przeło-
mowego tomu poezji - mówi-
ła dyrektor Centrum Kultury 
Agata Kalińska.

- Jestem dumny ze wszyst-
kich poetów, których twór-
czość trafi ła do „Antologii”. 
Zapoznałem się z całością i 
już teraz mogę powiedzieć, że 
szczególnie bliskie są mi dwa 

wiersze - dodał burmistrz 
Piotr Osiecki.

W „Antologii Poezji So-
chaczewskiej” znaleźć może-
my utwory: Tadeusza Hut-
kowskiego, Marka Boczka, 
Joanny Krakowian, Piotra Ka-
pusty, Anny Bojanowskiej, 
Apolonii Lato, Grażyny Gro-
belskiej, Mirosława Berki, Mo-
niki Kosowiec-Placek, Darii 
Bednarskiej, Mikołaja Grajka, 
Klaudii Szałaj, Krystyny Klatt, 
Genowefy Barańskiej, Han-
ny Domańskiej, Adama Wasi-
lewskiego, Andrzeja Kopy oraz 
Łukasza Szewczyka. 

Po raz pierwszy utwo-
rów można było wysłuchać 
w trakcie koncertu uczniów 
Państwowej Szkoły Muzycz-
nej, który odbył się na wzgó-
rzu zamkowym 31 sierpnia. 
Podczas premiery kolejny raz 
prezentowali je młodzi adep-
ci aktorstwa działającego w 
Miejskim Ośrodku Kultury 
teatru „Maska”, przygotowa-
ni przez Dawida Żakowskie-
go. Ze strony MOK o część 
artystyczną zadbała również 
Jolanta Kawczyńska, któ-
ra przygotowała dla gości re-
cital. Posłuchać można było 
m.in. „Rebeki” Ewy Demar-
czyk, która w wykonaniu Jo-
lanty Kawczyńskiej porwała 
publiczność. 

Na zakończenie spotkania, 
każdy z obecnych otrzymał eg-
zemplarz „Antologii Poezji So-
chaczewskiej”.

Miejska Biblioteka Publicz-
na w Sochaczewie postano-
wiła włączyć się w ogólno-
polskie obchody mijającego 
w październiku tego roku 
150-lecia urodzin Stefana 
Żeromskiego, organizując 
konkurs literacki.

Ma on nawiązywać do twór-
czości i działalności społecz-
nej tego znanego i cenionego 
polskiego pisarza. Jego ce-
lem jest zachęcenie młodzie-
ży szkół średnich, jak również 
dorosłych, do dyskusji na te-
mat: co z przesłania tak bar-
dzo zaangażowanego w ży-
cie Polaków pisarza zostało 
żywe i jest  aktualne do dziś. 
Biblioteka oczekuje na pisem-
ne refl eksje bądź polemiczne 
wypowiedzi związane z twór-
czością Stefana Żeromskiego, 
jego walką o Polskę i jej nowy, 
lepszy kształt. Swój projekt za-
mierza połączyć z listopado-

wymi obchodami Święta Nie-
podległości. 

Prace należy nadsyłać 
do 25 października na adres: 
Miejska Biblioteka Publiczna 
w Sochaczewie, ul. 1 Maja 21, 
z dopiskiem „Konkurs literac-
ki Stefan Żeromski”. Komisja  
oceniająca wyłoni wśród nich 
najlepszych autorów, a laureaci 
otrzymają nagrody  pienięż-
ne. Sponsorem  konkursu jest 
prezes Powszechnej Spółdziel-
ni Spożywców „Społem” w So-
chaczewie, która obchodzi w 
tym roku swoje 85-lecie, a pa-
tronat medialny objęła nasza 
redakcja. 

Szczegółowy regulamin 
dostępny jest na stronie inter-
netowej biblioteki miejskiej   
http://bibliotekamiejska.socha-
czew.pl oraz w placówkach bi-
bliotecznych na terenie miasta. 
Dodatkowe informacje  moż-
na uzyskać pod nr. tel.  46 862 
46 61. (pab)

Strażacy ochotnicy z Tere-
sina wystartowali w rajdzie 
Złombol 2014. 20-letnim 
wysłużonym żukiem GLM 
w pięć dni pokonali ponad 
2500 kilometrów i szczęśli-
wie dojechali do Hiszpanii.

Rajd wystartował 13 września 
o godz. 9.00 w Katowicach. 
Ekipa z Teresina w składzie: 
Paweł Przedpełski – kapi-
tan teamu, Rafał Przedpełski 
oraz Patryk Dybkowski wy-
ruszyła dzień wcześniej.

To już 8 edycja rajdu 
Złombol. Startujący w nim 

uczestnicy muszą prze-
być wyznaczoną trasę au-
tem, którego wartość nie 
przekracza umownej sumy 
1000 zł. W tym roku wyru-
szyło ponad 400 ekip. Tra-
sa wiodła przez dziewięć 
europejskich państw, a ce-
lem podróży była słoneczna 
Hiszpania.

Organizatorem rajdu 
jest Fundacja Nasz Śląsk im. 
gen. Józefa Ziętka. Impreza 
ma charakter charytatyw-
ny. Uczestnicy udostępnia-
ją darczyńcom powierzch-
nię reklamową na swoich 

pojazdach. Celem jest ze-
branie jak największej kwo-
ty pieniędzy, która zostanie 
wykorzystana w 100 proc. 

na zakup dóbr dla domów 
dziecka. W tegorocznej edy-
cji udało się zebrać ponad 
650 tys. zł! (mf)

Rajd strażackim Żukiem przez Europę

Nie tylko piękne słowa
Za nami długo oczekiwana premiera „Antologii Poezji Sochaczewskiej”, projektu, 
który udowodnił, że również niszowe przedsięwzięcia mogą wpłynąć na to, 
co dzieje się w sochaczewskiej kulturze. 

Łukasz Szewczyk odbiera upominek od dyrektor Agaty Kalińskiej 

i burmistrza Piotra Osieckiego

Członkowie teatru „Maska” 

zaprezentowali utwory z Antologii

Największe hity Chopina 
w jazzowym wykonaniu

Weź udział w konkursie literackim
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Małgorzata 
Pałuba-Burzyńska

O stanie czytelnictwa i zaopa-
trzeniu miejskiej książnicy w 
Sochaczewie dyrektor biblio-
teki  Barbara Bronicz  mówi  
z optymizmem. Od początku 
tego roku do września Miej-
ska Biblioteka Publiczna za-
kupiła z  własnego budżetu 
ponad 1500 nowych pozycji 
książkowych oraz 120 audio-
booków (książki w wersji au-
dio, zapisane na płytach CD). 
W sumie kosztowały one po-
nad 35 tys. zł. Nie można za-
pominać także o osobach in-
dywidualnych i instytucjach, 
które w tym okresie podaro-
wały placówce niemal 3 tys. 
woluminów o wartości  po-
nad 32 tys. zł.

Nie oznacza to jednak, że 
więcej wyczekiwanych, no-
wych pozycji  nie pojawi się 
w tym roku w miejskich pla-
cówkach.  W okresie wrze-
sień - listopad nastąpi bo-
wiem kolejny zakup nowości 

wydawniczych. Nasza książ-
nica otrzymała na nie dota-
cję w wysokości  32 tys. zł, w 
ramach programu Biblioteki 
Narodowej  „Zakup nowości 
wydawniczych dla bibliotek”. 
Dyrektor MBP podkreśla, że 
zaspokajanie czytelniczych  
gustów to wielka przyjem-
ność dla bibliotekarzy, a za-
kup kolejnej partii nowych 
publikacji zawsze wzmaga 
zainteresowanie zbiorami.  

Biblioteka oferuje tak-
że dostęp do wybranych e-
-publikacji. Jest to możliwe 
dzięki platformie Ibuk Li-
bra,  udostępniającej  on-line  
publikacje w  wersji elektro-
nicznej.   Z wybranych pozy-
cji można korzystać nie tylko 
w domu, ale także w dowol-
nym miejscu, posługując się 
komputerem, tabletem czy 
telefonem. 

- Zachęcamy do czyta-
nia ibuków - mówi Barbara 
Bronicz. - Jest to nowa ofer-
ta dla naszych czytelników. 
Biblioteka wykupiła dostęp 

do książek elektronicznych 
na rok 2014.  Ci, którzy zgło-
szą chęć korzystania z ta-
kiej formy, pobierają u nas 
kod dostępu do platformy 
Ibuk. Czytelnicy naszej bi-
blioteki mają dostęp do oko-
ło 1000 tytułów. Dużą  zale-
tą tej formy publikacji jest jej 
dostępność przez  24 godziny 
na dobę oraz  możliwość ko-
rzystania z niej równocześnie 
przez kilka osób.  Podjęliśmy 
już decyzję o naszym uczest-
nictwie w projekcie IBUK w 
roku 2015. Z radością chcia-
łabym dodać, że na koniec 
sierpnia mieliśmy równo 6 
tys. czytelników, podczas 
gdy w ubiegłym roku było 

ich 4.950. Ilość czytelników 
zwiększyła się więc o ponad 
tysiąc osób. To dla mnie bar-
dzo zadowalające dane.

Na pytanie, co najchęt-
niej wypożyczają dorośli czy-
telnicy, kustosz MBP Hanna 
Jażdżyk, pracownik wypo-
życzalni dla dorosłych, od-
powiada, że są to najczęściej 
książki  sensacyjne, obyczajo-
we, romanse, kryminały, fan-
tastyka,  literatura podróżni-
cza, biografi czna i reportaże. 
Ostatnio zaobserwować moż-
na także wzrost zainteresowa-
nia tematyką historyczną. W 
dużej mierze przyczyniły się 
do tego działania populary-
zujące  czytelnictwo, takie jak: 

wystawa książek o „żołnie- 
rzach wyklętych” czy w ostat-
nim czasie wystawa o histo-
rii powstania warszawskiego, 
prelekcje związane z historią 
Polski i naszego miasta.  

Wśród starszej młodzie-
ży, zwłaszcza dziewcząt, ciągle 
modne są sagi o  wampirach.  
Oczywiście, w roku szkol-
nym młodzież korzysta z du-
żego zasobu  lektur, w które 
biblioteka jest dobrze zaopa-
trzona. Dużym powodzeniem 
cieszą się też audiobooki,  czy-
li książki do słuchania. Bo-
gatsza oferta książek w wersji 
audio spowodowała większe 
zainteresowanie tą formą czy-
telnictwa.

Dużą satysfakcję przyno-
szą efekty pracy wypożyczal-
ni dla dzieci, w  której nigdy 
nie brakuje młodych użyt-
kowników. Tutaj na topie są: 
„Harry Potter i kamień fi lo-
zofi czny” Joanne Rowling, 
„Biała gorączka” Jeff  Kinney, 
„Najnowsze przygody Mi-
kołajka” na podstawie ksią-
żek Gościnny’ego i Sempe-
go, „Zezia i Giler” Agnieszki 
Chylińskiej, „Bez skazy” se-
ria Pretty Littre Liars i Sary 
Shepard, „Hugo ucieka z cyr-
ku” Agnieszki Stelmaszczyk, 
„Szeptem” Beccy Fitzpatrick, 
„Upiorna szkoła” Lisi Har-
rson, „Wróć afl iku” Holly 
Webb i „Dziedzictwo” Chri-
sti Daugherty. Swoich wier-
nych użytkowników mają 
także stanowiska kompute-
rowe  oraz  X-box.

Pani dyrektor przypomi-
na również o komputerowym 
kursie dla seniorów. Pierwsza  
edycja w nowym lokalu  od-
była się wiosną br. i cieszy-
ła się ogromnym zaintereso-
waniem. Dlatego, wychodząc 
naprzeciw potrzebom miesz-
kańców miasta i okolic,  bi-
blioteka  uruchamia kolej-
ny cykl zajęć z komputerem.  
Osoby zainteresowane pro-
szone są o kontakt telefonicz-
ny (tel. 46 862-46-61) lub oso-
bisty. 

W sobotę 20 września w 
Muzeum Ziemi Sochaczew-
skiej i Pola Bitwy nad Bzu-
rą odbyło się jubileuszowe 
spotkanie członków socha-
czewskiego Klubu Kolek-
cjonera.

Sochaczewscy kolekcjonerzy 
obchodzą w tym roku swo-
je 15-lecie. Z tej okazji prezes 
klubu Stanisław Duński oraz 
sekretarz Jerzy Kocimski wrę-
czyli członkom okolicznościo-
we dyplomy uznania. Dedy-
kacja na dyplomach brzmiała: 
Za zasługi w rozwoju kolek-
cjonerstwa i zaangażowa-
nie w propagowanie wartości 
obywatelskich i patriotycz-
nych oraz odkrywanie i upo-
wszechnianie dziejów ziemi 
sochaczewskiej.

Również nasza redak-
cja została nagrodzona ta-
kim dyplomem. Przypomnij-
my, że początki klubu ściśle 
związane są z naszą gazetą, 
na łamach której od wielu lat 
ukazuje się rubryka „Świat 
kolekcjonera”. Wokół niej 
uformowała się obecna grupa 
pasjonatów. 

Dyplom otrzymał również 
(a właściwie, mówiąc po kolek-

cjonersku, wymienił za list gra-
tulacyjny) obecny na spotka-
niu burmistrz Piotr Osiecki. 
- Pasja kolekcjonowania cze-
gokolwiek: monet, znaczków, 
czy medali, to nie żadne zbie-
ractwo, jak jest to powszechnie 
określane, lecz próba uchro-
nienia historii od zapomnienia 
- mówił Piotr Osiecki.

Panowie ponad godzinę 
rozmawiali na tematy zwią-

zane z historią i kolekcjo-
nerstwem. Okazuje się, że w 
wielu przypadkach pasja ta 
przechodzi w rodzinach z po-
kolenia na pokolenie. Zajmu-
ją się nią prawie wyłącznie 
mężczyźni. Chociaż kobiety 
też mają zacięcie do zbierania 
pewnych rzeczy (buty, toreb-
ki), lecz robią to mniej inten-
cjonalnie - śmiali się członko-
wie klubu. (mf)

W Miejskiej Bibliotece Pu-
blicznej odbyło się spotka-
nie z Trylogią Henryka Sien-
kiewicza. Była to już trzecia 
edycja akcji Narodowe Czy-
tanie, zainicjonowanej przez 
Prezydenta RP Bronisława 
Komorowskiego. 

Fragmenty dzieła zaprezento-
wała młodzież z działającego w 
Miejskim Ośrodku Kultury te-
atru MASKA oraz burmistrz 
Piotr Osiecki. Udział w piątko-
wym spotkaniu wzięli ucznio-
wie z Gimnazjum nr 1 w So-
chaczewie. Po raz pierwszy 
Narodowe Czytanie zainaugu-
rowała wspólna lektura „Pana 
Tadeusza” Adama Mickiewi-
cza, zaś w zeszłym roku pod-
czas drugiej odsłony w ca-

łej Polsce czytane były dzieła 
Aleksandra Fredry. Tym razem 
pisana „ku pokrzepieniu serc” 
Trylogia stanowiła wspania-
łą okazje, by jeszcze raz prze-
żyć zapierające dech w piersiach 
przygody Sienkiewiczowskich 
bohaterów. Bo choć doskonale 
znamy treść książek, to podczas 
każdej kolejnej lektury na nowo 
trzymamy kciuki za Kmicica, 
Wołodyjowskiego czy Skrzetu-
skiego. (Mak) 

Sochaczewianie czytają
Często słyszymy w mediach ogólnopolskich o 
fatalnym stanie czytelnictwa w naszym kraju, 
które z roku na rok spada.  Sytuacja fi nansowa 
bibliotek publicznych także pozostawia wiele 
do życzenia, brakuje środków na zakup 
nowości wydawniczych. Sprawdzamy, jak 
sytuacja wygląda w Sochaczewie.

Spotkanie z Trylogią 
Henryka Sienkiewicza

Kolekcjonują już od piętnastu lat

Pamiątkowe zdjęcie członków klubu z burmistrzem Piotrem Osieckim

Zaspokajanie czytelniczych gustów to wielka radość dla bibliotekarzy
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USŁUGI
  Vertal- żaluzje  - werticale
-rolety materiałowe
-rolety antywłamaniowe, 
moskitiery.
Producent, montaż, VAT, 
tel. 602-736-692, 
512-342-751.

ZS-1

  Złomowanie pojazdów, 
zaświadczenia, odbiór, 
gotówka, 
tel. 46 861-94-66.

ZS-2

  „VIDEOCOLOR” 
WIDEOFILMOWANIE, 
HD, FOTOGRAFO-
WANIE, WESELA, 
PLENERY, 
TEL. 501-350-075.

ZS-3 B,D

  Usługi hydrauliczne 
kompleksowo. 
Nowoczesne technologie, 
przyłącza wodno-kana-
lizacyjne, wykopy mini 
koparką. Konkurencyjne 
ceny. Zapraszam - Zakład  
Instalacji Sanitarnych, 
tel. 601-154-847.

ZS-9

  Pranie dywanów 
i tapicerek, 
tel. 608-582-751, 
46 863-57-55.

ZS-11 B,R

  ROLETY, ŻALUZJE, 
VERTICALE, MOSKI-
TIERY, MARKIZY, 
REFLEKSOLE. DARMAR 

Sochaczew, ul. Kocha-
nowskiego 60 („Merkury”). 
Największy wybór! 
Najniższe ceny! 
www.darmar-sochaczew.pl
 tel. 46 862-86-07, 
602-459-904.

ZS-15

  Naprawa RTV, AGD, 
elektronarzędzia, 
Wojska Polskiego 42 A, 
tel. 602-623-007.

ZS-19

  Zakład 
usługowy Wojenka, 
układanie glazury, 
terakoty, kominki, 
docieplenia, 
wykończenia 
wnętrz. Solidnie, 
tel.604-166-988.

ZS-62 B

  AGD lodówki, 
tel. 601-344-139.

ZS-73

  Cyklinowanie 
bezpyłowe, 
tel. 666-088-518.

ZS-85

  Dachy kryjemy blachą, 
papą, ocieplanie 
budynków, podbitki, 
tel. 604-182-211.

ZS-308

  Usługi hydrauliczne, 
tel. 662-480-962.

ZS-402 R

  Rozdrabnianie gałęzi 
rębakiem, 
wycinka zakrzaczeń, 
tel. 667-732-751.

ZS-430

  Naprawa 
automatycznych skrzyń 
biegów, 
Piotr Michalak, 
tel. 501-461-936.

ZS-487

  Serwis AGD, naprawa, 
pralek, zmywarek, 
piekarników, kuchni 
elektrycznych, 
tel. 667-601-900.

ZS-623

  Produkcja ogrodzeń 
betonowych i kręgów, 
montaż ogrodzeń, 
tel. 602-237-335.

ZS-652

  Schody, wyrób, montaż, 
tel. 730-219-222.

ZS-671 B

  Cyklinowanie, 
układanie parkietu, 
tel. 501-249-461.

ZS-680

  OGRODY projekt, 
wykonanie, systemy 
nawadniające,
odwodnienia, 
tel. 698 668 468, 
www.architekturaogrodu.pl 

ZS-695 B

  KOSTKA BRUKOWA 
- projektowanie - sprze-
daż - wykonanie, 
tel.  698 668 468.

ZS-696 B

  Glazura, terakota, 
remonty, solidnie 
tel. 602-670-035.

ZS-790

  Układanie kostki brukowej, 
tel. 793-333-712.

ZS-816

  Wywóz szamba, 
tel. 664-627-946.

ZS-918 R,B

  Dachy. Profesjonalnie 
papa termozgrzewalna, 
malowanie, smarowanie, 
rynny, itp. 
Tel. 668-208-450.

ZS-937 B

  Budowa przyłączy 
kanalizacyjnych, przy-
domowe oczyszczalnie.  
Profesjonalne wykonanie, 
tel. 609-195-197.

ZS-949

  Naprawa, konserwacja, 
regulacja kotłów na paliwa 
stałe Eko-groszek, 
tel. 662-075-765.

ZS-967 R

  Cięcie drewna na opał, 
tel. 600-440-356.

ZS-968

NIERUCHOMOŚCI
  Kwatery pracownicze, 
tel. 602-762-527, 
606-989-590.

ZS-16 B

  Sprzedam działkę 
w Sochaczewie, 
tel. 46 862-24-70, 
692-495-351.

ZS-857

  Atrakcyjne mieszkanie 
T.B.S. w Sochaczewie 
odstąpię, 
tel. 505-200-999.

ZS-858

  Wynajmę lokal 
użytkowy ok. 120 m² 
w centrum 
Sochaczewa 
na działalność handlową, 
usługową, centrum 
fi tness lub dyskotekę, 
tel. 505-191-999.

ZS-859

  Sprzedam działkę 
3943 m² przy trasie 
poznańskiej (Kożuszki 
Parcel). Cena 145 tys. 
do negocjacji, 
tel. 793-699-622.

ZS-866

  Sprzedam 
dom jednorodzinny 
w Sochaczewie 
o pow. użytkowej 65 m², 
działka 700 m², garaż, 
tel. 506-097-936, 
600-229-025.

ZS-887

  Sprzedam 63 m², 
IV piętro, Ogrody, 
tel. 729-625-776.

ZS-888

  Sprzedam dom 
o pow. użytkowej 
160 m² w Chodakowie, 
podpiwniczony z garażem, 
działka 5400 m², 
tel. 46 863-32-92.

ZS-891

  Sprzedam działkę 
0,4789 ha, przy 
ul. Chodkiewicza, 
tel. 696-819-935.

ZS-895

  Sprzedam działki Kozłów 
Biskupi, przy lesie, 
tel. 664-865-285.

ZS-896

  Sprzedam mieszkanie 
49 m², M-3, III piętro 
z balkonem, 
ul. Pisłudskiego, 
os. Ogrody, 
tel. 663-561-859, 
508-199-979.

ZS-911

  Działka budowlana 
1214 m², Altanka, 
uzbrojona, warunki 
zabudowy, cena 
115 tys. (do negocjacji), 
tel. 509-022-876.

ZS-919

  Sprzedam działki 
budowlane (media) blisko 
stacji PKP Kornelin, 
tel. 788-236-586.

ZS-948

  Mieszkanie w centrum, 
2 pokoje - 2 piętro 
zamienię na domek 
albo sprzedam, 
tel. 662-680-085.

ZS-951

  Sprzedam działkę 
0,5 ha/3 zł m², 
tel. 692-728-479.

ZS-964

  Sprzedam działkę, 
z domkiem, w ogródkach 
działkowych przy ulicy 
Warszawskiej,
tel. 503-642-627 
lub 503-521-613.

ZS-965

  Wynajmę pawilon 
handlowy 100 m², 
Kusocińskiego 5, 
tel. 601-617-117.

ZS-966

  Szukam domu 
do wynajęcia 
w Sochaczewie 
lub w obrębie 25 km, 
tel. 500-747-109.

ZS-969

  Sprzedam działkę 
2000 m² z małym 
domkiem lub zamienię 
na mieszkanie, 
tel. 602-670-035.

ZS-971

  Sprzedam mieszkanie 
45 m², 2 pokoje, Ip, 
przy ul. Okrzei do remontu, 
tel. 604-755-009.

ZS-972

  Sprzedam M-3, 49 m², 
tel. 602-386-081.

ZS-973

  Do wynajęcia 
kawalerka częściowo 
umeblowana
w centrum miasta 
od 1 października, 
tel. 503-141-420, 
505-038-146.

ZS-975

  Sprzedam M-3 (36 m²), 
III piętro, Żeromskiego, 
po remoncie, 
tel. 690-035-052.

ZS-977

  Sprzedam kawalerkę 
w Teresinie (29 m²), 
II piętro, 
tel. 690-035-092.

ZS-978

  Sprzedam M-4 (59 m²), 
centrum, I piętro, 
po remoncie, 
tel. 690-035-022.

ZS-979

  Magazyn 
w centrum 
Sochaczewa, tanio 
do wynajęcia, 
tel. 693-465-254.

ZS-988

DROBNE
OGŁOSZENIA

 UKŁADANIE 
KOSTKI BRUKOWEJ

 WYNAJEM 
MASZYN 

DO UKŁADANIA


604 66 55 92
668 80 81 89
(46) 863 38 16

Instalacje
elektryczne

 usuwanie awarii 

 domy 
jednorodzinne i obiekty.

Tanio i solidnie 
tel. 534304308

ZS-66

Instalacje 
hydrauliczne

 kotłownie c.o., 
usuwanie awarii: domy 
jednorodzinne i obiekty. 

Tanio i solidnie 
tel. 534-304-308

ZS-67

HURTOWNIA 
ALUMINIUM

LUBIEJEW 3D
96-500 SOCHACZEW

531-778-778
ZS-793 

HURTOWNIA 
POLIWĘGLANU
LUBIEJEW 3D
96-500 SOCHACZEW

604-363-144
ZS-794 
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PODEJMĘ PRACĘ
 Podejmę pracę - sprzątanie, stróżowanie, 
    zajęcia gospodarcze, tel. 502-441-097.

LARYNGOLOG
ALERGOLOG

Dr hab. n. med. 
Andrzej Wojdas

■ Konsultacje i porady
■ Badania endoskopowe
    krtani, nosa i zatok
■ Tympanometria
■ Echografia zatok
■ Testy i odczulanie alergii
■ Spirometria

Sochaczew
ul. Żeromskiego 41 A lok. 22

(NZOZ ,,Almed” I piętro)

Przyjęcia
we wtorki i piątki 17 - 20.

Zapisy

46 862-88-92, 
501-44-03-22

KOMPLEKSOWA 
REHABILITACJA 

MEDYCZNA
Sławomir Wojdas

 usprawnianie funkcjonalne 
   metoda PNF
 rehabilitacja neurologiczna 
   i ortopedyczna
 terapia manualna
 masaż leczniczy 
   (segmentalny)
 rozciąganie 
   i autorozciąganie mięśni
 gimnastyka korekcyjna
 Kinesiotaping 
   oraz plastrowanie sztywne

Dojazd do domu
Sochaczew i okolice

Kontakt:

tel. 536-965-706
ZS-6

NZOZ Przychodnia Specjalistyczna
świadczenia również 

w ramach NFZ 
w Poradniach

● Okulistyczna,
   badanie pola widzenia
● Laryngologiczna, 
   badanie słuchu
● Ginekologiczna,
   leczenie nadżerek,
   cytologia, wkładki
● Urologiczna, urofl ometria
● Dermatologiczna,
   badanie i leczenie znamion

oraz pozostałe w Poradniach:
● Ortopedyczna, USG
● Kardiologiczna,
   EKG, ECHO
● Alergologiczna, testy,
   spirometria, 
● USG - Doppler,
   jamy brzusznej,
   tarczycy węzłów chłonnych,
   urologiczne,
   ginekologiczne,
   ECHO serca, ortopedyczne
● Reumatologiczna
● Gastrologiczna
● Neurologiczna
● Endokrynologiczna
● Diabetologiczna
● Chirurgia ogólna
   i naczyniowa

Ul. Piłsudskiego 16/2A 

(budynek 
JW. Construction)

Rejestracja: 
46 880-70-70 

lub 46 880-70-71
508-351-528

Giełda Pracy
Powiatowy Urząd Pracy w Sochaczewie 

(tel. 46 862-33-93 w. 148 i 149)

Promocyjne ceny 
I Semestr Bezpłatny
SZANSA DLA CIEBIE

NABÓR WRZESIEŃ 2014
 Zaoczne Liceum Ogólnokształcące dla Doro-
słych w Sochaczewie po gimnazjum i 8-letniej 
szkole podstawowej oraz po ZSZ na semestr III
 Zaoczna Szkoła Policealna dla Dorosłych 
w Sochaczewie
 Kursy kwalifikacyjne przygotowujące 
do egzaminu na tytuł technika

W szkole policealnej 
i na kursach kształcimy w zawodach:

 technik ekonomista
 technik informatyk
technik elektronik

 technik mechanik - technik samochodowy
 technik administracji

Wydajemy zaświadczenia i legitymacje szkolne
Podania i informacji udzielamy pon.-pt. w godz. 7.00-17.00 
w siedzibie szkoły 96-500 Sochaczew, ul. Warszawska 35,

 tel. 46 862-34-73.
ZS-725 

 rozliczenia roczne - PIT

 księgowość fundacji i stowarzyszeń
 rozliczenie płacowe i ZUS
 doradztwo podatkowe
 wyliczenie zwrotu VAT
 od materiałów budowlanych

pn - pt      8-19
sob    12-19

  Sprzedam dom 132 m² 
w stanie surowym zam- 
kniętym w centrum So- 
chaczewa, woda, gaz, prąd, 
tel. 660-742-106.

ZS-990 R

ZDROWIE
  Centrum Stomatologiczne 
„Eldent”, ul. 15 Sierpnia 1, 
862-50-61, pon.-pt. 9-19, 
sob. 9-12. Ortodoncja, 
protetyka estetyczna, 
chirurgia stomatologiczna. 
Pełny zakres usług. 

ZS-4

  Lekarz specjalista 
dermatolog 
Ewa Brochocka-Zegadło. 
Gabinet prywatny Socha-
czew, ul. Trojanowska 20, 
Tel. 691-513-051.

ZS-12 B

  Pensjonat „Pod 
Wierzbami” w Ładach, 
k/Iłowa zaprasza na 
turnusy rehabilitacyjne 
i leczenie poszpitalne 
pod opieką kardiologa. 
Możliwość dofi nansowania 
z PFRON-u 
www.podwierzbami.com, 
tel. 24 277-40-71 601-803-830.

ZS-20

  Prywatny Gabinet 
Psychologiczny - Joanna 
Rojek. Psycholog. Certyfi -
kowany psychoterapeuta. 
Diagnoza psychologiczna, 
psychoterapia - dorośli, 
młodzież, dzieci. Zapisy 
pod nr. tel. 608-349-658. 
Sochaczew, ul. Wąska 7.

ZS-22

NAUKA
  Angielski 
- wszystkie poziomy, 
tel. 501-722-107.

ZS-786

  Angielski, 
tel. 606-442-736.

ZS-832

  Angielski, niemiecki, 
faktura, 
tel. 606-702-478.

ZS-889

  Język polski - dyplomowa-
ny nauczyciel z wielo-
letnim doświadczeniem, 
egzaminator maturalny 
przygotuje do matury 
oraz innych egzaminów, 
tel. 602-257-438.

ZS-987

FINANSE
  Tylko do 30.09. 
do każdego kredytu 
szkolny piórnik w 
prezencie! Kredyt 
szkolny z obniżonym 
oprocentowaniem od 
9,9%! Partner Alior Bank, 
ul. Żeromskiego 1B, 
tel. 46 862-00-80.

ZS-860

  EKSPRES 
gotówkowy! 
Pożyczymy do 25.000 zł!  
tel. 668- 682-364.

ZS-879

  ATRAKCYJNA 
POŻYCZKA 
OD 200 ZŁ 
DO 25 TYS. 
tel. 668- 682-364.

ZS-880

  Dojazd do klienta! 
Pożyczka do 25.000 zł!  
Tel. 668 -682-364.

ZS-881

  Chwilówki 
z dojazdem do klienta, 
tel. 504-228-936.

ZS-940 B

PRACA
  Poszukuję 
mechanika, 
naprawa wózków 
widłowych i samochodów 
ciężarowych
tel.516 067 569 
lub CV na e-maila:
info@medienpartner.pl

ZS-902

  KASJERKĘ/BUFETOWĄ 
zatrudni Sodexo Polska 
w Teresinie. Oczekujemy 
doświadczenia 
w gastronomii i aktualnej 
książeczki sanitarnej. 
Stabilne zatrudnienie, 
praca zmianowa.
 CV na adres: 
hr.fms.pl@sodexo.com 
tel. 22 338-96-83.

ZS-980

  Zatrudnię 
do dociepleń budynków, 
tel. 511-741-661.

ZS-986 

RÓŻNE
  Sprzedam kuchnię 
gazowo-elektryczną, 
tel. 790-871-826.

ZS-970

Specjalista ds. telefonicznej obsługi klienta, inspektor ds. kadro-
wo-płacowych, instruktor nauki jazdy, handlowiec, opiekun klienta, 
operator linii montażowej, instalator okablowania systemów zabez-
pieczeń, elektronicznych, sprzedawca, kucharz, magazynier, personel 
sprzątający, pracownik techniczny, pracownik produkcyjny, pracow-
nik magazynowy, pracownik fi zyczny, mechanik samochodów cięża-
rowych, pomocnik mechanika samochodowego, pomocnik operato-
ra, szwaczka, kierowca z prawem jazdy kat. C+E, hydraulik, spawacz 
ręczny gazowy.

OFERTY PRACY EURES
AUSTRIA -  mechanik obróbki skrawaniem, mechanik/monter 

maszyn i urządzeń przemysłowych, elektroinstalator, pracownik obsłu-
gi technicznej (klienta polskojęzycznego). CZECHY - spawacz CO2, 
inżynier mechanik w zakresie badań i rozwoju, spawacz MAG, spawacz 
TIG, WIG, ślusarz, ustawiacz maszyn CNC. NIEMCY - mechanik 
przemysłowy, elektryk, kucharz/kucharka, spawacz WIG/TIG, pomoc-
nik kucharza,  brygadzista, elektroinstalator /elektromonter, Developer 
interfejsu Microso�  Dynamics NAV, Junior Developer Microso�  Dy-
namics NAV, kelner/kelnerka, fryzjer, kelner/kelnerka, ordynator od-
działu klinicznego anestezjologii i intensywnej terapii, monter instalacji 
sanitarnych grzewczych oraz klimatyzacji, kierowca z prawem jazdy kat. 
C+E w transporcie międzynarodowym, kierowca z prawem jazdy kat. 
C+E kontenery BDF, elektryk/elektromonter, fi zjoterapeuta, kierowca z 
prawem jazdy kat. C+E, cukiernik, elektryk, monter instalacji sanitar-
nych, ślusarz z umiejętnością spawania, magazynier/operator wózka wi-
dłowego, pomocnik komisjonera (magazyniera), sales manager (dyrek-
tor handlowy), revenue manager (specjalista ds. marketingu i handlu), 
murarz, hodowca bydła pomocnik. 

Kancelaria Nieruchomości Wiesław Krześniak
sprzeda po okazyjnych cenach działki w miejscowościach

Regulowanie stanów prawnych nieruchomości  Doradztwo na rynku nieruchomości
Bliższe informacje uzyskają Państwo na stronie internetowej kancelarii www.knwk.pl
lub pod nr. telefonu 606 887 650

- Adamowa Góra, gm. Młodzieszyn
- Orłów, Białynin Nowy, gm. Nowa Sucha
- Kolonia Bolimowska, gm. Bolimów
- Stare Budy, gm. Młodzieszyn
- działki budowlane w miejscowości Żukówka, 
   i Altanka, gm. Sochaczew

- budynki mieszkalne na terenie gm. Nowa Sucha 
   oraz Sochaczew
- lokale mieszkalne oraz lokale usługowe 
   w Sochaczewie
- lokal i mieszkania w Sochaczewie ul. Pocztowa

CHWILÓWA w 15 minut. 
POŻYCZKA EKSPRESOWA 

w 24 h. KREDYT 
na długi okres kredytowania. 

Pośrednictwo Finansowe 
„KREDYTY-Chwilówki” 
Sp. z o.o. Sochaczew, 

ul. Traugutta 3, 
tel. 784-371-394 (koszt 

zgodnie ze stawką operatora) 
www.kedyty-chwilowki.pl

ZS-974
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Majka Perka
urodzona 17.09.2014. Waga 3,406 
kg. Wzrost 54 cm.

Jakub Jarota
urodzony 17.09.2014. Waga 2,700 
kg. Wzrost 50 cm.

Jakub Proch
urodzony 18.09.2014. Waga 3,170 
kg. Wzrost 53 cm.

Antoni Pawłowski
urodzony 18.09.2014. Waga 3 kg. 
Wzrost 53 cm.

Maja Sędzimir
urodzona 18.09.2014. Waga 2,900 
kg. Wzrost 54 cm.

Wiktor Sus
urodzony 18.09.2014. Waga 3,170 
kg. Wzrost 54 cm.

Zofi a Adamiak 
urodzona 20.09.2014. Waga 3,400 
kg. Wzrost 54 cm.

Maja Bazylak
urodzona 21.09.2014. Waga 2,920 
kg. Wzrost 51 cm.

Adrianna Krawczyńska 
urodzona 22.09.2014. Waga 2,820 
kg. Wzrost 50 cm.

Kamila Urbańska
urodzona 22.09.2014. Waga 3,410 
kg. Wzrost 54 cm.

Julia Michalak
urodzona 23.09.2014. Waga 3,640 
kg. Wzrost 54 cm.

Franciszek Komendarek
urodzony 24.09.2014. Waga 3,050 
kg. Wzrost 50 cm.

NASZE DZIECI
urodzone w sochaczewskim szpitalu

Amelka Stencel-Karasińska
urodzona 19.09.2014. Waga 3,340 
kg. Wzrost 53 cm.

OBWIESZCZENIE WOJEWODY MAZOWIECKIEGO
Niniejszym na podstawie art. 9o ust. 6 ustawy z dnia 28 marca 2003 roku o (tekst jedn. Dz.U. z 2013 r., poz. 1594, ze 

zm.) informuję, że na wniosek inwestora -  PKP Polskie Linie Kolejowe S.A., reprezentowanego przez pełnomocnika 
Pana Andrzeja Miałkowskiego, zostało wszczęte postępowanie administracyjne w sprawie wydania decyzji o ustaleniu 
lokalizacji linii kolejowej dla inwestycji pn.:
„Budowa, przebudowa, rozbudowa (modernizacja) linii kolejowej nr 3 (E20) od km 60,440 do km 63,542”

W ramach projektu : „Modernizacja linii kolejowej E20 odcinek Warszawa – Poznań – pozostałe roboty, na odcinku 
Sochaczew – Swarzędz – PRACE  PRZYGOTOWAWCZE”
Na terenie gminy Nowa Sucha, na działkach ewidencyjnych:

GMINA NOWA SUCHA POWIAT SOCHACZEWSKI
Lp. Dotychczasowy Właściciel Użytkownik wieczysty/zarząd trwały Nr działki   (pow. całości w ha)/(pow. objęta inwestycją)

OBRĘB 0013 NOWA SUCHA

1 Skarb Państwa Polskie Kolejowe Państwowe S.A. - użytkownik wieczysty 
20 (7.9300) / (6.7316) - teren objęty inwestycją w części 

oznaczonej na załączniku grafi cznym. 
Teren zamknięty Decyzja Nr 3 MIR z dnia 24 marca 2014 roku.

OBRĘB 0018 NOWY ŻYLIN

2 Skarb Państwa Polskie Kolejowe Państwowe S.A. - użytkownik wieczysty
25 (5.6000) / (5.4124) - teren objęty inwestycją w części 

oznaczonej na załączniku grafi cznym. 
Teren zamknięty Decyzja Nr 3 MIR z dnia 24 marca 2014 roku.

OBRĘB 0027 STARY ŻYLIN

3 Skarb Państwa Polskie Kolejowe Państwowe S.A. - użytkownik wieczysty
34 (4.3000) / (3.4317) - teren objęty inwestycją w części 

oznaczonej na załączniku grafi cznym. 
Teren zamknięty Decyzja Nr 3 MIR z dnia 24 marca 2014 roku.

OBRĘB 0030 ZAKRZEW

4 Skarb Państwa Polskie Kolejowe Państwowe S.A. - użytkownik wieczysty
152 (1.3300) / (0.5384) - teren objęty inwestycją w części 

oznaczonej na załączniku grafi cznym. 
Teren zamknięty Decyzja Nr 3 MIR z dnia 24 marca 2014 roku.

w zakresie:
1. budowa układów torowych – budowa, przebudowa, rozbudowa (modernizacja) geometrii w planie, nawierzchni kolejowej podtorza 

i odwodnienia;

2. budowa sieci trakcyjnej;
3. budowa peronów;
4. budowa obiektów inżynieryjnych: mostu i rozwiązań przeciwhałasowych;
5. przebudowa przejazdów kolejowych, przejść i dróg;
6. przebudowa i budowa infrastruktury technicznej:

• wodno – kanalizacyjnej;
• odprowadzenie wód opadowych z peronów, obiektów inżynieryjnych oraz skrzyżowań linii kolejowej drogami;
• konserwacja istniejących odbiorników;
• istniejącego uzbrojenia terenu;

7. przebudowa i budowa elektroenergetyki nieatrakcyjnej:
• zasilania odbiorów nieatrakcyjnych, urządzeń wzdłuż linii kolejowej;
• linii potrzeb nieatrakcyjnych;
• oświetlenia terenów kolejowych, peronów i wiat na peronach oraz przejazdów;
• sieci elektroenergetycznych;
• demontaż urządzeń elektroenergetycznych;

8. przebudowa i budowa urządzeń sterowania ruchem kolejowym: liniowych, przejazdowych, detekcji stanów awaryjnych taboru, kontroli 
prowadzenia pociągów;

9. przebudowa i budowa urządzeń i sieci telekomunikacji:
• linii kablowych;
• kanalizacji telekomunikacyjnej;
• systemu transmisji

• systemu łączności technologicznej;
• systemu informacji dla podróżnych;
• systemu telewizji użytkowej;
• usuwanie kolizji;

10. zagospodarowania istniejącej zieleni i wykonania nowych elementów zieleni niskiej.

Akta sprawy, zgodnie z art. 10 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku Kodeks postępowania administracyjnego (tekst 

jednolity Dz. U. z 2013 r., poz. 267, ze zm.), który stanowi, że „organy administracji publicznej obowiązane są zapewnić 
stronom czynny udział w każdym stadium postępowania, a przed wydaniem decyzji umożliwić im wypowiedzenie się 
co do zebranych dowodów i materiałów oraz zgłoszonych żądań”, znajdują się do wglądu w Wydziale Infrastruktury 
Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego, Pl. Bankowy 3/5, 00-950 Warszawa, pokój 600, gdzie można zgłaszać uwagi 
i wnioski, w terminie 7 dni, od daty zawiadomienia o wszczęciu postępowania administracyjnego w przedmiotowej 
sprawie.

Zawiadomienie, zgodnie z art. 49 ustawy z dnia  14 czerwca 1960 roku Kodeks postępowania administracyjnego, uważa 
się za dokonane po upływie 14 dni, od dnia publicznego ogłoszenia obwieszczenia w niniejszej sprawie.
WI-III.747.2.1.2014.MD 
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Ogłoszenie o licytacji nieruchomości
Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Sochaczewie Jacek Jachowicz na podstawia art. 953 
kpc podaje do publicznej wiadomości, że: w dniu 22.10.2014 r. o godz. 15.00 w Sądzie Rejonowym
w Sochaczewie, w sali nr wg wokandy, odbędzie się 

pierwsza licytacja nieruchomości 
należącej do dłużnika: Marek Brewczuk, tj. udziału 1/2 w działce gruntu nr 46/8, 
położonej: Sianno, gm. Brochów, 
dla której Sąd Rejonowy w Sochaczewie V Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą 
o numerze KW PL1O/00027423/0, wraz z prawami przynależnymi.

Opis prawa: Działka o pow. 0,1031 ha, dostęp do drogi pub. od wschod. granicy; kształt nieregular. 
4-boku przyp. trapez. Teren nie zagospod., nie wykorzysta. roln.; pojed. drzew i krzewy-samosiejki; 
położona w otulinie Kampinoskiego Parku Narodowego. Naniesienia na gruncie - brak. Zgodnie ze 
studium poł. na ter. potenc. rozw. o domin. funkcji rekreacyjno-turystycznej.

Suma oszacowania wynosi 7 700,00 zł, zaś cena wywołania jest równa 3/4 ww. sumy i wynosi 
5 775,00 zł. Licytant przystępujący do przetargu zobowiązany jest złożyć rękojmię w wysokości 1/10 
sumy oszac., tj. 770,00 zł najpóźniej w dniu poprzedzającym przetarg. Rękojmia powinna być złożona 
w gotówce albo książeczce oszczędnościowej banków uprawnionych według prawa bankowego 
zaopatrzonej w upoważnienie właściciela książeczki do wypłaty całego wkładu stosownie do 
prawomocnego postanowienia sądu o utracie rękojmi. 

Rękojmię można uiścić także na konto komornika: 
PKO BP SA XVIII O Centrum w Warszawie 55 1020 1185 0000 4102 0019 1585

Zgodnie z przepisem art. 976 §1 kpc w przetargu nie mogą uczestniczyć osoby, które mogą nabyć 
nieruchomość tylko za zezwoleniem organu państwowego, a zezwolenia tego nie przedstawiły 
oraz inne osoby wymienione w tym artykule.

Dodatkowe informacje nt. licytacji na stronie: http://www.komornikwsochaczewie.pl
Telefon do kancelarii: 46 862-24-58, fax 46 862-20-62.

ZS-959 

Ogłoszenie o licytacji 
ograniczonego prawa rzeczowego
Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Sochaczewie Przemysław Kosyra (tel. 46 811-16-76) 
ogłasza, że dnia 27.10.2014 r. o godz. 14.30 w budynku Sądu Rejonowego w Sochaczewie mającego 
siedzibę przy 1 Maja 7 w sali nr 1, odbędzie się 

pierwsza licytacja ograniczonego 
prawa rzeczowego 
- spółdzielcze własnościowe prawo do lokalu nr 33, znajdującego się w budynku wielolokalowym 
w Sochaczewie, przy ulicy Marsz. J. Piłsudskiego 12, 
dla którego Sąd Rejonowy w Sochaczewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą 
o numerze KW [NKW: PL1O/00034847/0]

Lokal mieszkalny nr 33 znajduje się na trzecim piętrze budynku wielolokalowego położonego w 
Sochaczewie przy ulicy Marsz. J. Piłsudskiego 12. Jest zlokalizowany w ścisłym centrum miasta. 
Wyceniany lokal mieszkalny posiada 50,33 m² powierzchni użytkowej i składa się z dwu pokoi, 
kuchni, łazienki, w.c. oraz przedpokoju. Jest wyposażony w instalację centralnego ogrzewania, ciepłej 
i zimnej wody oraz kanalizacji sanitarnej. Stan techniczny lokalu mieszkalnego - korzystny 
(elementy wykończenia i wyposażenia w dobrym stanie technicznym, standard - podwyższony).
Suma oszacowania wynosi 216 200,00 zł, zaś cena wywołania jest równa 3/4 sumy oszacowania 
i wynosi 162 150,00 zł.

Licytant przystępujący do przetargu zobowiązany jest złożyć rękojmię w wysokości 1/10 sumy 
oszacowania, tj. 21 620,00 zł w gotówce najpóźniej w dniu poprzedzającym przetarg.
Zgodnie z przepisem art. 976 §1 kpc w przetargu nie mogą uczestniczyć osoby, które mogą nabyć 
nieruchomość tylko za zezwoleniem organu państwowego, a zezwolenia tego nie przedstawiły 
oraz inne osoby wymienione w tym artykule. 

Komornik Sądowy
Przemysław Kosyra

ZS-962

OGŁOSZENIA

Tomasz Ertman

W reprezentacji zagrała 
również była zawodniczka 
naszego klubu Natalia Par-
tyka. Jako ciekawostkę po-
dam, że w drużynie Biało-
rusi wystąpiła Aleksandra 
Privalova (grała w SKTS w 
sezonie 2006/2007). Panna 
Katarzyna pokonała Olę po 
bardzo dramatycznym me-
czu 3:2.

Wyniki
Eliminacje - grupa B
Polska - Portugalia  3:2

Katarzyna Grzybowska - Fu Yu  1:3 (12-10, 7-11, 
8-11, 5-11)

Natalia Partyka - Leila Oliveira  3:0 (11-5, 11-4, 11-5)
Li Qian - Rita Fins  3:0 (11-5, 11-6, 11-4)
Natalia Partyka - Fu Yu  0:3 (5-11, 5-11, 9-11)
Katarzyna Grzybowska - Leila Oliveira  3:0 (11-6, 
11-4, 11-7)

Polska - Rumunia  3:0
Natalia Partyka - Bernadette Szocs  3:1 (12-10, 
11-9, 10-12, 14-12)

Katarzyna Grzybowska - Elizabeta Samara  3:0 
(11-8, 12-10, 11-8)

Li Qian - Camelia Postoaca  3:0 (11-9, 11-4, 11-4)
Polska - Hiszpania  3:0

Natalia Partyka - Laura Ramirez  3:0 (11-2, 11-5, 
11-4)

Li Qian - Galia Dvorak  3:0 (11-6, 11-6, 12-10)

Katarzyna Grzybowska - Paula Bueno  3:0 (11-6, 
11-1, 11-1)

Ćwierćfi nał 
Polska - Białoruś  3:0

Natalia Partyka - Viktoria Pavlovich  3:0 (12-10, 
11-8, 11-7)

Katarzyna Grzybowska - Alexandra Privalova  3:2 
(11-6, 11-8, 9-11, 12-14, 12-10)

Li Qian - Elena Dubkova  3:1 (7-11, 11-2, 11-4, 11-4)
Półfi nały
Polska - Austria  1:3

Katarzyna Grzybowska - Sofia Polcanowa  0:3 
(6-11, 9-11, 9-11)

Li Qian - Jia Liu  2:3 (11-4, 9-11, 6-11, 11-8, 6-11)
Natalia Partyka - Amelie Solja  3:2 (10-12, 11-6, 
11-8, 10-12, 11-3)

Katarzyna Grzybowska - Jia Liu  1:3 (11-8, 7-11, 
7-11, 7-11)  

Brązową medalistkę Mi-
strzostw Europy - Katarzy-
nę Grzybowską - będziemy 
mogli zobaczyć już w naj-
bliższą sobotę. O godzinie 
17.00 rozpocznie się mecz 
Ekstraklasy SKTS Socha-
czew - KGHM Polkowice.

TENIS STOŁOWY TENIS STOŁOWY SIATKÓWKA

TENIS STOŁOWY

Brązowy medal Polek
W Lizbonie (24-28.09) odbyły się drużynowe Mistrzostwa Europy. Doskonale 
spisały się biało-czerwone, które z Portugalii przywiozły brązowe medale. 
Na najniższym stopniu podium stanęła Katarzyna Grzybowska (SKTS). 

Kiedyś grały razem w SKTS. Teraz w reprezentacji Polski

F
O

T
. 
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T

Odbyły się I Wojewódzkie Tur-
nieje Klasyfi kacyjne w teni-
sie stołowym. Najlepiej z grona 
naszych fanów odbijania małej 
białej piłeczki spisała się Alek-
sandra Wojtczak, która wygra-
ła kategorię kadetek. Na najniż-
szym stopniu podium stanęła 
Aleksandra Paruszewska.

Wyniki
Seniorzy

17.Andrzej Wawrzyniak (Victoria Płock)
25.Mateusz Selerski (Tęcza Budki Piaseckie)

33.Michał Nowak (Tęcza Budki Piaseckie)
49.Damian Selerski (Tęcza Budki Piaseckie)

Juniorki
9.Wiktoria Zaniewska (SKTS Sochaczew)

Juniorzy
25.Piotr Michalczuk (Basket Sochaczew)
25.Adam Ertman (Basket Sochaczew)
49.Oskar Cieślik (SKTS Sochaczew)

Kadetki
1.Aleksandra Wojtczak (Tęcza Budki Piaseckie)
3.Aleksandra Paruszewska (Tęcza Budki Piaseckie)
17.Wiktoria Wrublewicz (Tęcza Budki Piaseckie)

Kadeci
5.Krzysztof Wachowski (Basket Sochaczew)

9.Błażej Skrzypkowski (Tęcza Budki Piaseckie)
13.Michał Kowalczyk (Tęcza Budki Piaseckie)
33.Jakub Kaźmierski (Tęcza Budki Piaseckie)

Młodziczki
17.Angela Włodarczyk (Tęcza Budki Piaseckie)
25.Julia Kowalczyk (Tęcza Budki Piaseckie)
33.Julia Jarzyńska (Tęcza Budki Piaseckie)

Młodzicy
21.Nikodem Zofczak (Tęcza Budki Piaseckie)
41.Bartłomiej Goliński (Tęcza Budki Piaseckie)
65.Hubert Włodarczyk (Tęcza Budki Piaseckie)

Skrzaty
9.Szymon Wołowczyk (Tęcza Budki Piaseckie)

Pierwsze WTK za nami

Już na 12.10 zaplanowany jest 
start XXI Edycji Amatorskiej Ligi 
Piłki Siatkowej. Mecze tradycyj-
nie odbywać się będą w choda-
kowskiej hali sportowej, w soboty 
i niedziele. 

Wpisowe do ligi wynosi 450,00 
PLN. Spotkanie organizacyj-
ne rozpocznie się 1.10 (środa) o 
godz. 19.00 w hali sportowej w 
Chodakowie. Wszelkie pytania 
i sugestie prosimy kierować pod 
numery telefonów: 46-863-26-
20, 667-080-171. 

Organizatorzy zapraszają 
drużyny amatorskie oraz 
wszystkich sympatyków siat-
kówki do wspólnej rywalizacji. 
Jednocześnie przypominają, że 

w lidze mogą zagrać drużyny, 
które posiadają w składzie co 
najmniej 8 zawodników powy-
żej 16 roku życia. 

Więcej informacji na stro-
nie www.mosir.sochaczew.pl 
oraz na stronie Amatorskiej 
Ligi Piłki Siatkowej i Miejskie-
go Ośrodka Sportu i Rekreacji 
na facebooku.

Siatkarze zagrają o „oczko”
W niedzielę odbył 
się pierwszy (z ośmiu 
zaplanowanych) tur-
niej Grand Prix So-
chaczewa w tenisie 
stołowym. 

W poszczegól-
nych kategoriach 
zwyciężyli: Wikto-
ria Zaniewska (ko-
biety), Bartek Igna-
towski (szkoły 
podstawowe), Jakub 
Kaźmierski (gimna-
zja), Piotr Michal-
czuk (seniorzy) oraz 
Stanisław Głowacki 
(oldboye)

Są pierwsi 
zwycięzcy
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RUGBY BRYDŻ

TENIS

Tomasz Ertman

Od początku nasi wojowni-
cy narzucili swój styl gry i 
jako pierwszy punkty zdo-
był bardzo dobrze grający 
Marcin Stencel. Kilka mi-
nut później wyrównali go-
ście. Były to jedyne punkty 
poznaniaków przed prze-
rwą. Gospodarze narzucili 
swój styl gry. Nie szarpali się 
w młynie, tylko dynamicz-
nie grali ręką. Drugie przy-
łożenie zdobył Teodor Fu-
dakowski po indywidualnej 
akcji. Nowozelandczyk jest 
sporym wzmocnieniem Or-
kana, który do przerwy 
przyłożył cztery razy i wy-
walczył punkt bonusowy.

Po zmianie stron oby-
dwie drużyny zagrały rado-
sne rugby. Dla kibiców mecz 
był atrakcyjny (aż 12 przy-
łożeń), dla trenerów mniej, 
gdyż popełnionych zosta-
ło sporo błędów w obronie. 
Orkan wygrał ważny mecz. 
Posnania pięć razy przyło-

żyła i na otarcie łez wywal-
czyła bonusa.
RC Orkan Sochaczew - Po-
snania Poznań  53:33 (31:7)
punkty: Gasik (28), Sejdak (5), Stencel (5), 
Budnik (5), Pietrzyk (5), Fudakowski (5)

skład: Rąg (Kościelewski), Dobrowolski, Zatorski 
(Gadomski), Fudakowski (Bryszewski), Pawłowski 

(Brażuk), Pietrzyk, Budnik (Chmielewski), 
Wawrzyńczak (Niemyjski), K. Pietrzyk, Kępa, 
Stencel, Malesa (Sejdak), Gasik, Mitrowski, 
Popławski (Traczyk)

Wyniki V kolejki
Orkan - Posnania   53:33 (31:7)
Arka - Juvenia    61:15 (26:3)
Budowlani - Pogoń   48:3 (36:3)
Ogniwo - Lechia   14:29 (7:13)

Tabela
1.Budowlani Łódź   24  168-68
2.Arka Gdynia    22  206-73
3.Lechia Gdańsk   16  133-65
4.Ogniwo Sopot   15  140-105
5.Pogoń Siedlce    9  86-128
6.Juvenia Kraków   5  61-178
7.RC ORKAN Sochaczew   5  122-160
8.Posnania Poznań   1  86-225

Ekstraliga

Atrakcyjna wymiana ciosów
W sobotę sochaczewska Maracana była miejscem rugbowej bitwy pomiędzy 
drużynami z zerowym kontem. Faworyta trudno było wskazać, chociaż 
kibice Orkana wierzyli w jego zwycięstwo.

Nowozelandczyk Teodor Fudakowski jest mocnym punktem drużyny Orkana
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Drużyna prowadzona przez 
Macieja Misiaka ma swo-
ją humorystyczną na-
zwę - KittyKundels Team. 
Chłopcy dorośleją i już 
od tego sezonu grać będą 
w gronie młodzików. W 
niedzielę rozegrali dwa 
test-mecze z Budowlany-
mi Łódź. Obydwa zostały 
pewnie wygrane.

Orkan Sochaczew - Bu-
dowlani Łódź  17:7 (12:7)

punkty: Szufl iński (5), 
Książek (5), Barucha (5), Ki-
tliński (2)
Orkan Sochaczew - Bu-
dowlani Łódź  31:10 (21:5)

punkty: Getka (7), Szu-
fl iński (7), Książek (5), Bre-
gu (5), Nowakowski (5), Ki-
tliński (2)

Nasza drużyna zagrała 
w składzie: Alex „Adalber-
ty” Ciurzyński, Mateusz 

„Ostryga Teo” Ostrow-
ski, Igor „Fiodor” Woj-
tachniuk, Mateusz „Pa-
nek” Pankowski, Antoni 
„Antek” Gołębiowski, Jan 
„Johny” Mroziński, Seba-
stian „Gruviniak” Misiak, 
Patryk „Swayze” Szwarc, 
Dennis „Bregus” Bregu, 
Kacper „Szuf la” Szuf liń-
ski, Dominik „Baruszka” 
Barucha, Kacper „Wist” 
Kopka, Michał „Szwarcuś” 
Szwarc, Kacper „Rudi” 
Getka, Sebastian „Kit-
ty” Kitliński, Przemy-
sław „Dżemo” Dobijański, 
Przemysław Winiarski, 
Michał Gradowski, Adrian 
Nowakowski, Dawid Szy-
merski oraz Maciej Misiak 
(trener) i Jan Szwarc (kie-
rownik drużyny).

Mecze te rozegrano w 
ramach Turnieju Regio-
nalnego Dzieci i Młodzie-

ży (21.09), który się odbył 
na obiekcie przy ulicy War-
szawskiej. Oprócz młodzi-
ków zagrały jeszcze druży-
ny żaków i mini-żaków.

Wyniki
Żacy

Orkan Sochaczew - Marlin Ozorków       2:1
UKS 80 Sochaczew - Budowlani Łódź     0:6
Orkan Sochaczew - UKS 80 Sochaczew  7:1
Budowlani Łódź - Marlin Ozorków          5:0
Orkan Sochaczew - Budowlani Łódź       1:2
UKS 80 Sochaczew - Marlin Ozorków    1:3

Żacy - kolejność 
1.Budowlani Łódź   9  14-1
2.Orkan Sochaczew   7  10-4
3.Marlin Ozorków   5  4-8
4.UKS 80 Sochaczew   3  2-16 

Mini-żacy - kolejność
1.Orkan Sochaczew 
2.Budowlani Łódź 
3.UKS 80 Sochaczew
4.Marlin Ozorków

Młodzicy grają i zwyciężają
W minionym sezonie Tygry-
sice znalazły się poza po-
dium. Nasze dzielne dziew-
częta nie dają za wygraną i 
chcą ponownie na nie wsko-
czyć. W Poznaniu (20.09) 
zrobiły pierwszy krok. Ty-
grysice wspomogła Emilia 
Banaszek. Zagrała dosko-
nale. Był to efekt jej trenin-
gów w angielskim klubie.

Sochaczewianki dobrze roz-
poczęły I Turniej Mi-
strzostw Polski Kobiet w 
Rugby 7. Wyższość ich 
uznać w meczach elimina-
cyjnych musiały Syrenki 
oraz Barbarians. 
Tygrysice Sochaczew - Sy-
renki AZS AWF Haka 
Warszawa  17:0
punkty: Banaszek (15), M. Adamiak (2) 
Tygrysice Sochaczew - Bar-
barians  36:0
punkty: M. Adamiak (16), Traczyk (10), 
Witkowska (5), Banaszek (5)

Pierwsze miejsce dało 
sochaczewiankom możli-
wość gry w półfi nale. Tam 
wpadły na 4-krotne Mi-
strzynie Polski - Biało-Zie-
lone Ladies Gdańsk (w po-
przednim sezonie grające 
jako Lechia).  Pod wzglę-
dem technicznym Tygrysice 
nie odbiegały od rywalek. O 
końcowym wyniku zadecy-
dowały lepsze warunki fi -
zyczne gdańszczanek.

Tygrysice Sochaczew 
- Biało-Zielone Ladies 
Gdańsk  7:26
punkty: Banaszek (5), M. Adamiak (2) 

Zacięte mecze z Diabli-
cami stały się niemal trady-
cją turniejów pań. Tym ra-
zem było tak samo. Piękny 
mecz pełen zwrotów akcji. 
Walka na całego trwała od 
pierwszego do ostatniego 
gwizdka. Ostatecznie 14:10 
wygrały Tygrysice, któ-

re skutecznie powstrzymy-
wały rywalki dobrą grą w 
obronie. 

Tygrysice Sochaczew - 
Diablice Igloo Ruda Śląska  
14:10
punkty: M. Adamiak (7), A. Adamiak (7)

Trzecie miejsce jest do-
brym prognostykiem przed 
kolejnymi turniejami. Ty-
grysice muszą jednak wyka-
zać się takim samym zaan-
gażowaniem na treningach 
jak podczas mistrzowskich 
meczów. Nasze rugbist-
ki zagrały w składzie: Ane-
ta Adamiak, Monika Ada-
miak, Emilia Banaszek, 
Elżbieta Brzustowska, Alek-
sandra Gutowska, Agniesz-
ka Kolińska, Żaneta Król, 
Monika Pietrzak, Karolina 
Traczyk, Sandra Walczak, 
Sylwia Witkowska oraz Pa-
trycja Wasilewska.

Powróciły na podium

W Stasikówce (4-7.09) koło Po-
ronina odbyły się Mistrzostwa 
Polski Młodzików w brydżu 
sportowym. Nie mogło w tym 
gronie zabraknąć zawodni-
ków Piasta Feliksów. 

Dwóch z nich - Kacper Kopka 
i Michał Maszenda stanęło na 
najniższym stopniu podium.
Miejsca naszych brydżystów
Turniej par (50 rozdań, 66 par)
3.Kacper Kopka, Michał Maszenda  
14.Karolina Kupczyk, Kinga Kiraga  
30.Filip Przyłuski, Michał Przybyliński  
43.Maria Osmolak, Kamila Kiraga  
52.Wiktor Witkowski, Kinga Kołecka (Gdańskie 
Towarzystwo Brydżowe)  

Turniej teamów 
(32 zespoły 4-osobowe)
3.Kacper Kopka, Michał Maszenda, Piotr Jasiński 
(AZS UW), Michał Pluszczewski (Silesia Gliwice)

6.Karolina Kupczyk, Kinga Kiraga, Jakub 
Kokot (Miles Milicz), Adam Szuszkiewicz (SKL 
Piechowice)

10.Filip Przyłuski, Michał Przybyliński, Michał 
Kiełbasa, Filip Trojański, Paweł Kulanicki (AZS UW)

25.Kinga Kiraga, Maria Osmolak, Wiktor 
Witkowski, Kinga Kołecka (Gdańskie Towarzystwo 
Brydżowe) 
Klasyfi kacja klubowa 
(28 klubów)
3.Piast Feliksów
Klasyfi kacja szkół 
(42 szkoły)
8.Gimnazjum w Wymysłowie
17.Gimnazjum nr 2 Sochaczew 

Kolejny sukces 
młodych brydżystów

W ostatni weekend sierpnia (29-
31.08) odbył się Wakacyjny Tur-
niej Tenisowy. Wystartowało w 
nim 26 zawodników. Zwyciężył w 
nim faworyt - Arkadiusz Kuliński.

Wyniki (od ćwierćfi nałów)
ćwierćfi nały
Arkadiusz Kuliński (1) - Robert Górski (6)  6-3, 6-3
Marcin Cybulski - Tomasz Mińkowski  6-1, 6-2
Krzysztof Doliński - Filip Wysocki (3)  6-4, 6-2
Bartosz Olszewski - Sławomir Dorywalski (7)  6-0, 6-2
półfi nały
Arkadiusz Kuliński (1) - Marcin Cybulski (4)  6-1, 

Faworyt zwyciężył

Złoto i awans
W Mistrzostwach Makroregionu 
Młodzików Adam Kajdas 
(Filipides Teresin) wygrał bieg 
na 600 m. Oprócz złotego 
medalu ustanowił swój nowy 
rekord życiowy (1.29,59) oraz 
awansował do Mistrzostw Polski.

TENIS

1-0 krecz
Bartosz Olszewski (2) - Krzysztof Doliński  6-0, 
6-0 v.o.
Finał
Arkadiusz Kuliński - Bartosz Olszewski  6-1, 7-5
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Tomasz Ertman

Pierwsze minuty należa-
ły do chodakowian. Pa-
tryk Strus trafi ł piłką w 
poprzeczkę, a Michał Błasz-
czyk nie wykorzystał karne-
go. Chwilę później gospoda-
rze byli bardziej skuteczni 
i strzał z „wapna” zamieni-
li na gola. Bzura grała i ata-
kowała. Wynik jednak nie 
uległ zmianie.

W drugiej połowie gry 
gospodarzom sił starczyło na 
kwadrans. Bzura coraz groź-
niej atakowała i zaczęła przej-
mować inicjatywę na boisku. 
W 71’ Jakub Antczak został 
ścięty na polu karnym. Ka-
mil Bartosiewicz z jedenastki 
wyrównał. Pięć minut przed 
końcem Bartosiewicz zdecy-
dował się na indywidualną 
akcję, którą zakończył swo-
im drugim golem. W doli-
czonym czasie gry gospoda-
rzy dobił Rafał Trakul. Bzura 

wygrała swój siódmy mecz i 
awansowała na drugie miej-
sce w tabeli. W tym tygodniu 
chodakowianie zagrają 1.10 
mecz Pucharu Polski w Sta-
roźrebach z tamtejszym Świ-
tem oraz 4.10 „u siebie” po-
dejmą Huragana Wołomin.

Ostrovia Ostrów Mazo-
wiecka - Bzura Chodaków  
1:3 (1:0)
gole: Bartosiewicz (2, w tym jeden z rzutu 
karnego), Trakul

skład: Woźniak - Rybicki, Bargieł, Chukwuemeka, 
Błaszczyk (63’ Antczak), Bartosiewicz, 
Oziemblewski, Stencel, Walewski, Hyży 
(46’ Kozik), Strus (75’ Trakul)

Wyniki XI kolejki
Ostrovia - Bzura   1:3
Mławianka - Wisła II   3:2
Mazovia - Nadnarwianka   2:1
Bug - Przasnysz   0:1
Ciechanów - Skra   3:1
Narew - Korona   3:3
Gąbin - Olimpia   2:0
Wkra - Raciąż    0:2
Huragan - Łomianki   0:0

Tabela
1.Błękitni Raciąż   24  15-7
2.BZURA Chodaków   23  30-10
3.MKS Przasnysz   23  20-10
4.KS Łomianki    22  22-12
5.Mławianka Mława   19  20-13
6.Mazovia Mińsk Maz.   18  18-12
7.Narew Ostrołęka   17  21-22
8.Wisła II Płock   15  26-13
9.Olimpia Warszawa   15  17-14
10.Huragan Wołomin   15  16-14
11.Bug Wyszków   14  21-18
12.Nadnarwianka Pułtusk   14  11-17
13.Błękitni Gąbin   13  19-19
14.Korona Szydłowo   12  14-23
15.Ostrovia Ostrów Maz.   10  19-28
16.MKS Ciechanów   9  15-25
17.Skra Drobin    7  11-72
18.Wkra Żuromin   2  8-39

Terminarz meczów 
Bzury w roli gospodarza:
Bzura Chodaków - Huragan Wołomin (sobota, 
4.10, godz.15.00)

Bzura Chodaków - Błękitni Raciąż (sobota, 25.10, 
godz.14.00)

Bzura Chodaków - Korona Szydłowo (sobota, 8.11, 
godz.13.00)

Zabójcze dwadzieścia minut
Przed meczem z Ostrovią można mieć było obawy co do wyniku. Co prawda piłkarze Bzury 
grają jak natchnieni, ale w futbolu niespodzianki to niemal codzienność. Biało-zieloni wrócili 
z tarczą, a o ich zwycięstwie zadecydowało ostatnich dwadzieścia minut. Bzura dokonała wtedy 
egzekucji na gospodarzach.

Kamil Bartosiewicz w ostatnim meczu strzelił dwa gole
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Na boisku w Nowej Suchej fut-
bolistki KS Teresin wygra-
ły swój trzeci mecz z rzędu i 
awansowały na czwarte miej-
sce w tabeli. Tym razem w po-
konanym polu pozostawiły sto-
łeczne Akademiczki. W ósmej 
kolejce teresinianki zagrają na 
wyjeździe z Jantarem Ostrołęka 

i seria zwycięstw powinna być 
kontynuowana.

KS Teresin - KU AZS 
UW Warszawa  2:1 (2:1)
gole: K. Banaszek, Kozłowska
skład: Bryk - P. Dąbrowska, Pierzchała, 
W. Banaszek, Sawiak, Gładysiewicz, 
Rozparzyńska, Ziółkowska, Janiszek 
(85’ Mikulska), Kozłowska, K. Banaszek (75’ Kłak)

II Liga Mazowiecka

Podtrzymały dobrą passę

Drużyny występujące w War-
szawskiej Klasie B rozegra-
ły w minionym tygodniu dwie 
kolejki ligowe. W środę Unia 
Boryszew wygrała w ciem-
nościach z Zaborowianką. Nie-
stety Unici przegrali w niedzie-
lę 0:1 z rezerwami Promyka 
Nowa Sucha. Promyk w tabeli 
jest trzeci, Unia - czwarta, a Taj-
fun siódmy. Ostatnie miejsce 
należy obecnie do KS II Teresin.

Wyniki
Unia Boryszew - Zaborowianka II Zaborów  3:1 (1:0)
gole: Kołodziejczyk (2), Figat
Tajfun Brochów - Piast II Piastów  4:0 (3:0)
gole: Machnicki (2), Paciorkowski, Budzik
KS Blizne - Promyk II Nowa Sucha  1:2 (0:1)
gole: Kamiński, J. Grefkowicz
Promyk II Nowa Sucha - Unia Boryszew  1:0 (0:0)
gol: Dalke
Ożarowianka II Ożarów Mazowiecki - KS II Teresin  
5:2 (1:0)

gole: Jaloński, Suchta
Zaborowianka II Zaborów - Tajfun Brochów  2:0 (1:0)

Warszawska Klasa B, grupa IV

Są w czołówce

W niedzielę odrodzony Orkan 
wygrał swój pierwszy mecz po 
reaktywacji. Już od czwartej mi-
nuty sochaczewianie grali jede-
nastu na dziesięciu, gdyż jeden z 
rywali faulował na polu karnym 
i obejrzał czerwoną kartkę. Kar-
ny nie został wykorzystany. Go-

spodarze jednak osiągnęli sporą 
przewagę, którą udokumento-
wali sześcioma golami.

Wyniki
Orkan Sochaczew - SKS 70 Płock  6:1 (3:0)
gole: Chałubek (3), Kobierecki, Kaźmierczak, 
Polakowski

GKS Góra - FK Rybno  3:0 (1:0)

Płocka Klasa B

Historyczne zwycięstwo

Nasze drużyny grające w ligach 
okręgowych spisują się fatalnie. 
KS Teresin (okręg warszawski) do-
piero w dziewiątej kolejce zdobył 
pierwsze punkty, wygrywając z 
Sarmatą Warszawa 5:4. W minio-
nym tygodniu Unia Iłów (okręg 

płocki) dwukrotnie nie wykorzy-
stała atutu swojego boiska, prze-
grywając z Amatorem Maszewo 
3:9 oraz Unią Czermno 1:2. Rewe-
lacja poprzedniego sezonu zajmu-
je dopiero dwunaste miejsce, mając 
zaledwie cztery zdobyte punkty.

Fatalna okręgówka

Miniony tydzień był pracowity 
również dla drużyn z Warszaw-
skiej Klasy A, gdyż rozegrane 
zostały dwie kolejki. Na maksa 
poszedł Piast Feliksów wygry-
wając z Płochocinem i Mszczo-
nowianką. Komplet punktów 
pozwolił naszej drużynie wsko-
czyć na fotel lidera. Promyk za-
grał w kratkę i środek tabeli w 
pełni odzwierciedla możliwo-
ści tej drużyny. Sokół niestety 
zebrał dwa razy „bęcki”. Zespół 
będzie bardzo musiał się starać, 
żeby nie spaść.

Wyniki
Piast Feliksów - FC Pło-

chocin  4:2 (3:1)
gole: Walczak (2), Oliwa, gol samobójczy

Mszczonowianka II 
Mszczonów - Piast Felik-
sów  1:6 (1:3)
gole: Rembiejewski (3), Zych (2), Żakowski

Warszawska Klasa A, grupa IV

Piast liderem

Debiut już za nim
W prestiżowym turnie-
ju Warsaw Judo Open za-
debiutował w kategorii ju-
niorów młodszych Szymon 
Górka (50 kg, Siódemka So-
chaczew). Niestety przegrał 
swoją pierwszą walkę i od-
padł z turnieju.

JUDO

KOSZYKÓWKA

UKS Ołtarzew - Pro-
myk Nowa Sucha  0:3 (0:20
gole: Gajda, Chałubek, Simiński

Promyk Nowa Sucha - 
GOSiR Stare Babice  1:2 (1:2)
gol: Kubisz

GOSiR Stare Babice - So-
kół Budki Piaseckie  8:3 (3:2)
gole: Dąbrowski (2), Fijołek

Sokół Budki Piaseckie - 
Błękitni Korytów  2:6 (0:4)
gole: Bajurski, Komosa

W sobotę (27.09) odbył się 
w chodakowskiej hali spor-
towej Jesienny Turniej Piłki 
Nożnej Dziewcząt. Najlepiej 
spisały się „Ogrodniczki”, 
które zagrały w składzie: 
Żaneta Marcinkowska, Na-
talia Orłowska, Sylwia Mu-
larz, Hanna Szczypińska, 
Aneta Adamiak, Monika 
Adamiak (opiekunka dru-

żyny Beata Przyłucka). Kró-
lową strzelczyń została Mo-
nika Adamiak (ZSRCKU),
a najlepszą bramkarką 
Aleksandra Modrzejewska 
(ZSO).

Tabela
1.ZSRCKU „Ogrodnik”   9  16-0
2.ZSO „Chopin” LO   6    5-2
3.ZS Kozłów Biskupi   3    3-8
4.ZSO „Chopin” Gimnazjum   0  0-12

Jesienne dziewcząt kopanie

Prężnie rozwijający się UKS MO-
SiR Basket Sochaczew wysy-
ła swoje drużyny na mocno ob-
sadzone turnieje. Tym razem 
chłopcy z roczników 2001/2002 
wzięli udział w XI Turnieju o Pu-
char Bałtyku (19-21.09, Dąbrów-
ka Tczewska). Turniej odbywa się 
pod patronatem Marszałka Wo-
jewództwa Pomorskiego i jest to 
największa tego typu impreza na 
Pomorzu. 

W rywalizacji z silnymi dru-
żynami sochaczewianie spisali się 
bardzo dobrze, zajmując czwarte 
miejsce. Wyprzedzili ich jedynie 
koszykarze GTK Gdynia, GKS 
Korsarz Gdańsk i Astorii Byd-
goszcz (wystartowało 8 drużyn). 
W naszej drużynie wyróżnił się 
Edward Hilchen, który otrzymał 
dwie pamiątkowe statuetki. Był 
on najskuteczniejszym zawodni-
kiem turnieju oraz najlepiej rzu-
cał za „trzy” (9 trafi eń). Edek zo-
stał także wybrany do najlepszej 

piątki turnieju. Ciekawostką jest 
fakt, że w ekipie z Sochaczewa 
wystąpiła Gabriela Hilchen. Była 
ona o 6 lat (sic!) młodsza od więk-
szości uczestników. 

Basket zagrał w składzie: 
Edward Hilchen (87 punktów), 
Kacepr Kuczma (24), Juliusz Hil-
chen (23), Adam Wieczorek (15), 
Oskar Różycki (13) oraz Gabrie-
la Hilchen. Nasi młodzi koszy-
karze oprócz udziału w turnie-
ju zwiedzili Malbork, Gdańsk 
oraz Westerplatte. Mieli też oka-
zję porozmawiać i zrobić sobie 
pamiątkowe zdjęcia z byłym re-
prezentantem Polski, a obecnie 
trenerem Astorii - Grzegorzem 
Skibą.

Trener Adam Hilchen 
zaprasza na treningi wszyst-
kich chętnych z roczników 
2001-2005. Odbywają się 
one w sochaczewskiej hali 
MOSiR we wtorki i czwart-
ki (godz. 17.15-19.00)

Zagrali o Puchar Bałtyku



30 września 2014  nr 39 (1203)24 TO I OWO

REKLAMA

Od lat mówi się o trasie północ-południe, która ma biec równo-
legle do al. 600-lecia o jakiś kilometr w stronę Warszawy, tzn. 
w okolicy ul. Młynarskiej, Łąkowej i dalej do ul. Sienkiewicza, 
przy stacji PKP. Nowa droga ma odciążyć  nasze ulice. Ale za-
nim to nastąpi, może warto zastosować inne rozwiązanie.

I tu propozycja dla rządzących miastem: mniejsze inwe-
stycje wykonane w najbliższym czasie też mogą przyczynić się 
do odkorkowania Sochaczewa. Pierwsza rzecz to doprowadze-
nie do odpowiedniego stanu ul. Kochanowskiego i wykonanie 
wyjazdów z osiedla. Teraz wszyscy pchają się, bo muszą, do al. 
600-lecia i dalej. A gdyby mieli przebicie, np. przy al. 600-lecia 
66B czy 70/72, przy garażach do Kochanowskiego (która już jest 
taką mini obwodnicą), to ruch na 600-lecia już byłby mniejszy. 
A miejsca tam jest wystarczająco, ale obecnie zagrodzono je me-
talowymi kołkami! Dlaczego?

Kolejna propozycja pozwoli pojechać z ul. Płockiej do Lubie-
jewskiej, z pominięciem skrzyżowania z ul. Łowicką, poprzez ul. 
Chodkiewicza. W tej chwili ul. Chodkiewicza to jedno wielkie 
bajoro, które kończy się w polu, ale po wyszykowaniu, tzn. wy-
asfaltowaniu (wszystkie media już tam są) i przebiciu do Lubie-
jewskiej, można by jechać do Rybna, czy nawet do ul. Łowickiej 
i obwodnicy, z pominięciem skrzyżowania w Rozlazłowie.

No i nieszczęsna ul. Poprzeczna w środku miasta, w którą 
ani wjechać, ani wyjechać nie można - tak jest tam ciasno.  Cia-
sno jest też na dzikiej (że tak ją nazwę) ul. Senatorskiej. Chodzi 
o wjazd przy kiosku stojącym przy al. 600-lecia i prowadzący do 
przedszkola nr 3. Nie wiadomo czy to już Senatorska, czy jesz-
cze Zawadzkiego, bo nie ma nazwy. Wjazd ten kończy się do-
kładnie przy przedszkolu. Wystarczyłoby przebić się kilka me-
trów do tej nieszczęsnej Poprzecznej i ruch byłby na okrągło, bez 
nerwów i zbędnych samochodowych manewrów w tym komu-
nikacyjnym kotle.

Podobnych miejsc w mieście pewnie jest więcej, ale nawet te 
ułatwią poruszanie się samochodami. Może więc warto by było 
przejrzeć układ komunikacyjny miasta i na razie wprowadzić 
drobne korekty, zanim doczekamy się dużych inwestycji. 

FAN 

A niedługo będzie jeszcze weselsze, bo 
szykuje nam się kolejna niespodzian-
ka. Rząd podwyższa składki na ukocha-
ny przez wszystkich Zakład Ubezpieczeń 
Społecznych. Jak wynika z przyjętego na 
przyszły rok budżetu, w 2015 r. przedsię-
biorcy zapłacą składki w wysokości 1100 
zł miesięcznie, czyli o 100 zł więcej niż te-
raz, i to bez względu na wyniki fi nanso-
we ich fi rmy.

A bierze się to stąd, że, zgodnie z zało-
żeniami rządu, przeciętne wynagrodze-
nie wzrośnie z 3.746 zł obecnie do 3.966 zł w 
przyszłym roku. Podstawą składek ZUS jest 
60 proc. kwoty przeciętnego wynagrodzenia, 
co, jak łatwo wyliczyć, wyniesie 2.379,60 zł.

W tej sytuacji składki ZUS (bez skład-
ki zdrowotnej) będą wynosiły łącznie 817,40 
zł, czyli o 45,34 zł więcej niż obecnie. Skład-
ka chorobowa wyniesie przynajmniej 280 zł 
(obecnie to 270,40 zł).

Prezes ZUS Zbigniew Derdziuk na konfe-
rencji ekonomicznej w Krynicy przyznał, że 
zbierane składki nie pokrywają sumy wypła-

canych świadczeń i cały czas musi być utrzy-
mywana stała dotacja z budżetu państwa. 

Szkoda tylko, że nikt o tym nie powie-
dział nam wtedy, kiedy trzeba było wybierać  
pomiędzy ZUS a OFE.  

Według ubiegłorocznych prognoz ZUS, 
w najbardziej optymistycznym wariancie, w 
2019 r. w kasie zakładu zabraknie 60 mld zł, a 
w najgorszym razie nawet 90 mld zł. Pienią-
dze te będzie musiał sfi nansować budżet. Sło-
wem nie wspomniano o tych emerytach, któ-
rych ZUS-owskie apanaże pokrywają czasem 
średnią dla małego miasteczka.  

W dodatku osoby, które wciąż pracują, 
dostaną tylko tyle, ile odłożyły w składkach. 
Ale jakoś nie chce mi się w to wierzyć. Gdy-
bym miał rzeczywiście tyle dostać, żyłbym 
jak hrabia. Może gdyby pan prezes pochy-
lił się nad taką analizą, odnalazłoby się wiele 
pieniążków dotychczas traconych bezpow-
rotnie. O ZUS-owskich pałacach i marmu-
rach pisać już nie warto, bo marmur twardy 
jest i wytrzymuje prawie wszystko.

awa

Je s tem z  mia s t a

Spróbujmy siê przebiæ

Od absurdu  do  absurdu

Wesołe jest życie staruszka

Na chwilę przerwę moje letnie 
opowieści, bo w Mediolanie do-
piero co zakończył się tydzień 
mody wiosna, lato  2015. Kto 
mnie widział, ten wie, że ja z 
modą nie mam nic wspólnego, 
działkę tę opanowała całkowi-
cie  moja siostra, ale skoro mia-
łam okazję, by wziąć udział w 
tymże światowym wydarzeniu, 
to udział ten wzięłam. Udział 
ten wzięłam dzięki córce mojej 
przyjaciółki, która pisze blog o 
modzie, na pokazy została za-
proszona, a myśmy postanowi-
ły jej potowarzyszyć.

Impreza odbywała się w 
dniach 17-22 września, poka-
zali się wszyscy światowi znani 
i mniej znani projektanci, zje-
chali się zagraniczni dzienni-
karze, tudzież zbiegli się wszy-
scy ci, którzy o niczym innym 
nie marzą, tylko żeby się po-
kazać. Zaczęło się już 16 wrze-
śnia od północy otwarciem 
wszystkich modnych sklepów. 
A od 17 września ruszyły po-
kazy mody co godzinę, tak, co 
godzinę, w różnych miejscach 
Mediolanu. W sumie 138 ko-
lekcji. W środę Chicca Laudi, 

Gucci i Moschino, który zapre-
zentował nam kobietę ubraną, 
a właściwie przebraną jak Bar-
bie. No, z naszym polskim ty-
pem urody to nawet łatwe do 
naśladowania. W czwartek 
Max Mara, Emporio Armani, 
Just Cavalli. W piątek Misso-

ni zaprezentowała nam długie 
lekkie suknie na lato plus tur-
bany na głowę, a Tods ubra-
nia z cieniutkiej skóry wykań-
czane drobnymi dziurkami. 
W sobotę Giorgio Armani 

ogłosił, że tylko płaskie buty na 
wiosnę i lato, a cały Mediolan 
bardzo się przejął, że wystąpił 
on w przedostatni dzień po-
kazów i że na pewno zaraz po 
nim wszyscy światowi dzien-
nikarze zwiną manatki i nie 
poczekają na zakończenie im-

prezy. A warto było poczekać, 
bo przybyły i Naomi Camp-
bell i Linda Evangelista i Heidi 
Klum i Eva Herzigova. Wszyst-
kie po czterdziestce i wszystkie 
piękne jak niegdyś.

Córka mojej przyjaciółki, 
Arianna, autorka bloga „� e 
Diary of  Fashion Obsession”, 
zaproszona została na po-
kaz Laury Biagiotti w niedzie-
lę. Wewnątrz zabroniono nam 
robić zdjęcia, więc porobiły-
śmy na zewnątrz wszystkim 
zebranym tam fanom mody. 
A potem poszłyśmy na obiad 
i zjadłyśmy „pasta con pesto”, 
czyli makaron z Pesto.

Oprócz makaronu do sosu 
pesto można też użyć klusek o 
nazwie „penne righate”. A sos 
pesto jest bardzo prosty:
 talerz świeżo zebranych li-

ści bazylii,

 garść orzeszków pinolowych,

 pół szklanki oleju z oliwek,

 sól do smaku,

 jak ktoś lubi to pół ząbka 

czosnku.

Wszystkie składniki mie-
szamy w mikserze i pesto go-
towe.

Makaron albo „penne ri-
ghate” gotujemy al dente, ce-
dzimy na gorąco i wrzucamy 
do niego pesto, a potem mie-
szamy. Podajemy posypane se-
rem parmeńskim. Smacznego.

Dziś, nieoczekiwanie, Ania Sitkowska  
zabiera nas do Mediolanu, gdzie 
śledziła przyszłoroczne modowe 
trendy. Pojawili się tam najwięksi: 
Gucci, Max Mara, Armani...

Zaproszenie do Świetlicy „KLEKS”
Od 13 czerwca do końca października tego roku Stowarzyszenie 

Pomocy Osobom Potrzebującym „Przystań” realizuje w Świetlicy 
„KLEKS” program „Poradzić sobie z agresją” , który współfi nan-
sowany jest ze środków Samorządu Województwa Mazowieckiego.

W ramach tego projektu bardzo serdecznie zapraszamy na dwa 
ważne dla nas wydarzenia:

Pierwszym z nich jest Wystawa Prac naszych podopiecznych, 
przygotowywanych w ramach warsztatów rękodzieła, którą będzie 
można oglądać od 3 do 31 października 2014 r. w Miejskim Ośrodku 
Kultury w Chodakowie.  

Drugim zaś, jest premiera przedstawienia, pt. „Cynamon z Trusią 
o złości i radości”, która odbędzie się 7 października o godzinie 
17.00, w siedzibie świetlicy, czyli przy ul. Chopina 101. 

Wszystkich bardzo serdecznie zapraszamy.

Projekt współfi nansowany ze środków Samorządu Województwa Mazowieckiego

ZS-989


